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Protokół Nr XLIV/2014 
 

z sesji Rady Powiatu w Myśliborzu odbytej w dniu 30 stycznia 2014 roku 

w Starostwie Powiatowym w Myśliborzu, przy ul. Północnej 15. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 9
15

, a zakończyły o godz. 16
.40

. 

 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Cezary Krzyżanowski dokonał otwarcia XLIV sesji Rady 

Powiatu w Myśliborzu. Powitał radnych i zaproszonych gości. 

 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności (załącznik Nr 1 do protokołu) 

stwierdził, że w obradach udział bierze 15 radnych, co upoważnia Radę do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

Na sesji nieobecni radni: Józef Głuszko, Józef Getman, Joanna Stąsiek-Janicka, 

Wojciech Wojtkiewicz.  

 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 2 do protokołu 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przekazał, ze przed przystąpieniem do realizacji porządku dzisiejszej sesji Starosta Myśliborski 

podziękuje zaproszonym na dzisiejszą sesję Rady Powiatu - Państwu Marii i Waldemarowi 

Gula - pierwszej w Powiecie Myśliborskim rodzinie zastępczej za wiele lat bezgranicznego 

zaangażowania, owocną współpracę i ofiarność w realizowaniu wspólnych zamierzeń, 

bezinteresowną pracę, a także podejmowanie inicjatywy na rzecz dzieci pozbawionych opieki  

i rodzicielskiej miłości, ich zrozumienie i cierpliwość oraz wytrwałość w spełnianiu marzeń. 

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

podziękował Państwu Gula, za to że przez dziewięć lat zapewnili łącznie dziewiętnaściorgu 

dzieciom ciepło domu rodzinnego, spokojne dzieciństwo, bezpieczeństwo, wykształcenie i co 

najważniejsze – ogrom miłości. 

 

Pani Maria Gula 

w imieniu własnym i męża podziękowała za wyróżnienie. Przekazała, że jest dumna, że przez  

9 lat wspólnie z mężem mogła nieść pomoc i zapewnić dom dzieciom skrzywdzonym przez 

los. 

 

 

 

Ad.2 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu: ustalenie porządku XLIV sesji Rady Powiatu        

w Myśliborzu. 

 

Wicestarosta Powiatu – Alicja Prill 

zaproponowała wykreślić z obecnego punktu 5 porządku sesji wyrazy: „Uchwalenie 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Myśliborskiego na lata 2014-2027 oraz”  

oraz wycofać następujące punkty porządku sesji: 
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5.1 odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie wydania 

opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Myśliborskiego na lata 2014-2027, 

5.2 dyskusja nad wniesionymi poprawkami (autopoprawka) do projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Myśliborskiego na lata 2014-

2027 i ich przegłosowanie, 

5.3 podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Myśliborskiego na lata 2014-2027. 

Zgodnie z ustawą o finansach publicznych wieloletnią prognozę finansową Powiatu 

Myśliborskiego można uchwalić po uzyskaniu pozytywnej opinii w sprawie programu 

naprawczego.  

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

zaproponował wprowadzić do porządku sesji:   

 jako punkt 5. Podjęcie uchwały w sprawie programu postępowania naprawczego 

Powiatu Myśliborskiego. 

 jako punkt 7.8 projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania odwołania 

radnego z funkcji Przewodniczącego Rady Powiatu w Myśliborzu, 

 jako punkt 7.10 projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości, 

 jako punkt 7.11 projekt uchwały w sprawie delegowania radnych do Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku, 

 jako punkt 7.12 projekt uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska o sprzeciwie wobec 

powrotu do podziału  administracyjnego kraju na 49 województw oraz likwidacji 

powiatów. 

 jako punkt 10. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 

jednostkę samorządu terytorialnego. 

 jako punkt 7.13 projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Stałych Komisji 

Rady Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

w związku ze złożoną przez radnego Ferdynanda Łukasika rezygnacją z członkostwa  

w Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego zaproponował wprowadzić do 

porządku sesji projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Stałych Komisji Rady 

Powiatu, jako punkt 7.13;  

Ponadto poinformował, że z inicjatywą uchwałodawczą wystąpił KLUB RADNYCH 

PLATFORMY OBYWATELSKIEJ przygotowując projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

stanowiska o sprzeciwie wobec powrotu do podziału  administracyjnego kraju na  

49 województw oraz likwidacji powiatów. 

W związku z tym podtrzymuje propozycję Starosty, aby wprowadzić do porządku sesji 

przedmiotowy projekt uchwały jako punkt 7.12. 

W kolejnych punktach zmieni się numeracja. 

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała 

zaproponował, aby wykreślić z porządku sesji punkt 5. Podjęcie uchwały w sprawie programu 

postępowania naprawczego Powiatu Myśliborskiego. Stwierdził, że nie jest to program 

naprawczy, a materiał naprawczy. Program zawiera wiele cyfr, które nie mają pokrycia  

w dokumentach źródłowych, tj. w projekcie uchwały budżetowej na rok 2014 oraz  

w sprawozdaniach z wykonania budżetu za lata 2009-2012. 
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W projekcie budżetu wykazano dochody w kwocie: 67.512.720 zł, w tym dochody bieżące 

63.851.520 zł, dochody majątkowe: 3.661.200 zł. po autopoprawce dochody zwiększono  

o kwotę 1.297.702 zł, natomiast z tabeli 1.2.4.na stronie 10 Programu naprawczego dochody 

ogółem wynoszą 70.939.978 zł, w tym dochody bieżące i majątkowe 0 zł. w projekcie budżetu 

ustalono wydatki w kwocie 68.516.650 zł, w tym bieżące: 64.640.881 zł, a majątkowe 

3.875.769 zł. w tabeli 1.2.4 wydatki ogółem w roku 2014 wynoszą 70.272.817 zł. w tym 

bieżące: 68.094.389 zł, natomiast majątkowe: 2.178.420 zł, tj. o 1.948.249 zł  mniej niż 

zapisano w budżecie. Z czego rezygnujemy? Czy termomodernizacji, która wynosi  

1.628.569 zł, czy z remontu drogi w Karsku, która wynosi 1.996.000 zł. Natomiast 

stwierdzenia zawarte na stronie 3 Programu, że tylko w latach 2007-2010 Powiat łącznie 

zaciągnął kredytu i wyemitował obligacje na kwotę 24.000.000 zł zwiększając deficyt poprzez 

podnoszenie poziomu wydatków, co jest nadużyciem. W tych czterech latach na inwestycje 

wydatkowano ponad 29.000.000 zł, w tym realizowano projekt termomodernizacji za kwotę 

18.000.000 zł, gdzie Liderem był Powiat. Natomiast zwrot tych kosztów powinien wynieść 

85%. W czasie trwania obecnej kadencji inwestycje wynosiły ok. 11.000.000 zł, mając 

nieporównywalnie większe dochody w latach 2011-2012 do roku 209-2010 daje to kwotę ok. 

11.000.000 zł. 

Dodał, że program naprawczy mógł zostać wcześniej przedstawiony Radzie do uchwalenia, 

jednak tak się nie stało.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zauważył, że wnioskiem dalej idącym jest wniosek Starosty Myśliborskiego o wprowadzeniu 

Programu naprawczego do porządku obrad. W związku z tym taki też zostanie poddany pod 

głosowanie. 

 

Starosta Myśliborski - Arkadiusz Mazepa 

stwierdził, że dane wskazane przez radnego Tadeusza Maćkałę nie były podparte żadnymi 

dokumentami. Zostały spisane i porównane pewne fakty, dlatego też można uznać że są one 

nieprawdziwe. Zauważył, że program naprawczy jest dokumentem policzalnym, za który 

osoby przygotowujące biorą odpowiedzialność. Stwierdził, że nie ma podstaw uchwalać go  

w miesiącu lutym, ponieważ nic to nie zmieni. Natomiast jest on niezbędny do podejmowania 

kolejnych działań. Kolejno zauważył, że projekt budżetu na 2014 rok został przedłożony 

Regionalnej Izbie Obrachunkowej, która wydała pozytywną opinię w tym zakresie. Następnie 

poprosił, aby Skarbnik Powiatu przedstawiła radnemu różnice w kwotach, o których mówił. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zauważył, że głosu Skarbnikowi udzieli w momencie kiedy Rada Powiatu będzie obradowała 

w punkcie dot. programu postępowania naprawczego.  

 

 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie wprowadzonych zmian.  

 

Za wprowadzeniem punktu 5. Podjęcie uchwały w sprawie programu postępowania 

naprawczego Powiatu Myśliborskiego głosowało 11 radnych, przeciw - 4 radnych, nikt nie 

wstrzymał się od głosu. 

 

W wyniku głosowania wprowadzono do porządku sesji punkt 5. Podjęcie uchwały  

w sprawie programu postępowania naprawczego Powiatu Myśliborskiego. 
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Kolejno: 

 

Za wyprowadzeniem punktu dot. uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Myśliborskiego na lata 2014-2027 głosowało 11 radnych, przeciw - 4 radnych, nikt nie 

wstrzymał się od głosu. 

 

W wyniku głosowania wyprowadzono z porządku sesji punkt dot. uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Myśliborskiego na lata 2014-2027. 

 

Następnie: 

 

Za wprowadzeniem jako punkt 7.8. projektu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 

głosowania odwołania radnego z funkcji Przewodniczącego Rady Powiatu w Myśliborzu 

głosowało 14 radnych, przeciw - 0, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

 

W wyniku głosowania wprowadzono do porządku sesji punkt 7.8. projekt uchwały  

w sprawie ustalenia regulaminu głosowania odwołania radnego z funkcji Przewodniczącego 

Rady Powiatu w Myśliborzu. 

 

Kolejno: 

 

Za wprowadzeniem jako punkt 7.10. projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości głosowało 14 radnych, przeciw - 1 radny, nikt nie wstrzymał się od 

głosu.  

 

W wyniku głosowania wprowadzono do porządku sesji punkt 7.10. projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

 

Następnie: 

 

Za wprowadzeniem jako punkt 7.11. projektu uchwały w sprawie delegowania radnych 

do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku głosowało 14 radnych, przeciw - 1 radny, nikt nie 

wstrzymał się od głosu. 

 

W wyniku głosowania wprowadzono do porządku sesji punkt 7.11. projekt uchwały  

w sprawie delegowania radnych do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

 

Kolejno: 

 

Za wprowadzeniem jako punkt 7.12 projektu uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska  

o sprzeciwie wobec powrotu do podziału  administracyjnego kraju na 49 województw oraz 

likwidacji powiatów głosowało 7 radnych, przeciw - 7 radnych, 1 radny wstrzymał się od 

głosu. 

 

W wyniku głosowania nie wprowadzono do porządku sesji projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia stanowiska o sprzeciwie wobec powrotu do podziału  administracyjnego kraju na  

49 województw oraz likwidacji powiatów. 
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Następnie: 

 

Za wprowadzeniem jako punkt 7.12. projektu uchwały w sprawie zmiany składu 

osobowego Stałych Komisji Rady Powiatu głosowało 14 radnych, przeciw - 1 radny, nikt nie 

wstrzymał się od głosu. 

 

W wyniku głosowania wprowadzono do porządku sesji punkt 7.12. projekt uchwały  

w sprawie zmiany składu osobowego Stałych Komisji Rady Powiatu. 

 

Kolejno: 

 

Za wprowadzeniem do porządku sesji jako punkt 10. Sprawozdania z wysokości 

średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego  

w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego głosowało 15 radnych, 

przeciw - 0, nikt nie wstrzymał się od głosu. 
 

W wyniku głosowania wprowadzono do porządku sesji punkt 10. Sprawozdanie  

z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego. 

 

Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad. 

 

Porządek obrad:   

1. Otwarcie obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Wręczenie aktów nadania stopnia nauczyciela mianowanego dla nauczycieli. 

4. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Powiatu. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie programu postępowania naprawczego Powiatu 

Myśliborskiego.  

6. Uchwalenie budżetu Powiatu Myśliborskiego na 2014 rok: 

6.1 odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

6.2 przedstawienie opinii Komisji oraz wniosków radnych, 

6.3 odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie 

wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Powiatu 

Myśliborskiego na 2014 rok, 

6.4 odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie 

wydania opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie 

budżetu Powiatu Myśliborskiego na 2014 rok, 

6.5 przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii RIO, opinii Komisji  

i wniosków radnych, 

6.6 dyskusja nad wniesionymi poprawkami (autopoprawka) do projektu uchwały  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Myśliborskiego na rok 2014 i ich 

przegłosowanie, 

6.7 podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Myśliborskiego 

na rok 2014. 

7. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w Myśliborzu: 

7.1 w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Myśliborskiego, 

7.2 zmieniającą uchwałę w sprawie utworzenia Powiatowego Centrum Obsługi Finansowo 

- Administracyjnej w Myśliborzu, 
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7.3 zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa 

Powiatowego, 

7.4 w sprawie przyjęcia do realizacji Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Myśliborskim na lata 

2014-2015, 

7.5 w sprawie zatwierdzenia planów pracy Stałych Komisji Rady Powiatu w Myśliborzu na 

2014 rok, 

7.6 w sprawie pozostawienia skargi bez rozpoznania, 

7.7 w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Dębnie, 

7.8 w sprawie ustalenia regulaminu głosowania odwołania radnego z funkcji 

Przewodniczącego Rady Powiatu w Myśliborzu, 

7.9 w sprawie stwierdzenia odwołania radnego Cezarego Krzyżanowskiego z funkcji 

Przewodniczącego Rady Powiatu w Myśliborzu, 

7.10 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości, 

7.11 w sprawie delegowania radnych do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, 

7.12 w sprawie zmiany składu osobowego Stałych Komisji Rady Powiatu, 

8. Sprawozdanie Starosty Myśliborskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

za 2013 rok. 

9. Sprawozdanie z realizacji w latach 2012-2013 „Powiatowego Programu Opieki nad 

Zabytkami Powiatu Myśliborskiego na lata 2012-2016”. 

10. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego.  

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13. Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Zamknięcie obrad. 

 

 

 

Ad. 3 

Wręczenie aktów nadania stopnia nauczyciela mianowanego dla nauczycieli. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 
przekazał, że zgodnie z przepisami ustawy - Karta Nauczyciela, w terminie do 31 października 

2013 roku wniosek o podjęcie postępowania egzaminacyjnego na stopień awansu zawodowego 

nauczyciela mianowanego złożyło 2 nauczycieli.  

Zgodnie z cytowaną ustawą organ prowadzący ma obowiązek przeprowadzić w/w 

postępowanie i wydać decyzję o nadaniu stopnia awansu zawodowego w terminie do dnia  

31 grudnia 2013 roku.  

W wyniku prowadzonego postępowania stopień awansu zawodowego nauczyciela 

mianowanego otrzymali następujący nauczyciele: 

1. Ewelina Kowalska. 

2. Monika Grzelewska. 

Przy nadawaniu stopnia nauczyciela mianowanego nauczyciel składa ślubowanie. 

Kolejno poprosił nauczycieli o wystąpienie, a Starostę Myśliborskiego o przyjęcie ślubowania 

oraz wręczenie aktu nadania stopnia nauczyciela mianowanego. 
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Starosta Myśliborski - Arkadiusz Mazepa 

odczytał akt nadania stopnia nauczyciela mianowanego i przyjął ślubowanie od nauczycieli. 

Następnie wspólnie z Przewodniczącym Rady wręczył nauczycielom akty nadania stopnia 

nauczyciela mianowanego. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

pogratulował wszystkim nauczycielom. 

 

 

Ad. 4 

Przystąpiono do przyjęcia protokołu z XLIII sesji Rady Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 
poinformował Radę, że protokół z XLIII sesji z dnia 18 grudnia 2013r. był wyłożony do 

wglądu, w związku z tym zaproponował przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

Kolejno zapytał, czy są inne wnioski. 

 

Innych wniosków nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem protokołu z XLIII sesji Rady Powiatu głosowało – 10 radnych,  przeciw 

– 4 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 

Protokół z XLIII sesji Rady Powiatu w Myśliborzu został przyjęty. 

 

 

9.50 - Przewodniczący Rady ogłosił przerwę. 

 

10.05 - wznowiono obrady. 

 

 

Ad. 5 

Przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie programu postępowania naprawczego 

Powiatu Myśliborskiego.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Radna Powiatu - Danuta Patkowska 

przekazała, że program postępowania naprawczego Powiatu Myśliborskiego nie ma nic 

wspólnego z takim programem. Poinformowała, że omówi elementy, z których składa się 

program postępowania naprawczego. Przekazała, że wykonanie budżetu Powiatu, które zostało 

pokazane w latach daje dużo do myślenia. Materiał jest przedstawiony w sposób pijarowski, 

wykazano, że zadłużenie powstało w III kadencji Rady Powiatu, co nie jest prawdą. Nie 

pokazano jednak tego, że zadłużenie powstało z uwagi na inwestycje, których kwota wynosiła 

29.000.000 zł. W wykonaniu budżetu w latach 2009-2013 ujęto pozycję wynagrodzenia 

 i pochodne od wynagrodzeń. Zwróciła uwagę, że podczas działań związanych z likwidacją  

i łączeniem szkół i placówek wskazywano na duże oszczędności w tym zakresie, jednak  

w pozycji wynagrodzenia i pochodne w roku 2009 podano kwotę 35.349.628,00 zł, natomiast 
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w 2012 podano kwotę 37.525.384,00 zł. Zwróciła uwagę, że efekty działań związanych  

z łączeniem i likwidacją jednostek są zupełnie odwrotne. Przekazała, że pytając pracownika 

placówki powiatowej można uzyskać informację, że nie otrzymał on żadnej podwyżki. Zatem 

nie było regulacji płac i podwyżek. Zlikwidowano szereg placówek począwszy od szkół po 

Dom Dziecka. Zapytała jaki był powód tak dużego wzrostu wynagrodzeń. Poprosiła  

o przeanalizowanie materiału przygotowanego przez Zarząd Powiatu. Dokument pokazuje, że 

Zarząd Powiatu w wielu wypadkach coś zakłada, że coś się uda. Założono, m.in. to że 

najprawdopodobniej wejdzie w życie i jest projektem rządowym centrum usług wspólnych. 

Zaplanowano różnicę w wydatkach na plus o kwotę ok. 324.000,000 zł. Termin wprowadzenia 

tej zmiany to 1 stycznia 2015 rok. Kolejną pozycją przygotowaną przez Zarząd są nowe 

rozwiązania organizacyjno-technologiczne w jednostkach oświatowych Powiatu. Kwota 

wydaje się drobna. 1 kwietnia 2014 roku zaoszczędzimy kwotę 39.436,00 zł. ciekawą rzeczą 

jest to, że nie mówi się już o likwidacjach szkół, jednak w 2015 roku przewiduje się, obniżenie 

o 3,6 % w skali roku wydatków na wynagrodzenia wynikające z Karty Nauczyciela. 

Uruchomienie tego jest planowane  już od 1 maja 2014 roku. Przekazała, że nie można  

w prosty sposób dokonać wypowiedzeń nauczycielom. Jest to zatem likwidacja etatów. W roku 

2015 jest to kwota 503.175,83 zł. Przekazała, że w dwóch pozycjach oszacowano efekty 

finansowe redukcji wydatków na energię elektryczną. W pierwszym przypadku  w jednostkach 

budżetowych oświatowych oszacowano oszczędności na kwotę 47.119,00 zł. Natomiast  

w pozostałych jednostkach organizacyjnych jest to kwota 28.296,63 zł. Nic jednak nie mówi 

się o tym, czy są tu uwzględnione opłaty za obsługę handlową, czy też uwzględniono zmienne 

stawki sieciowe. Te oszczędności również mają być wprowadzone 1 kwietnia 2014 roku. 

Zwróciła uwagę, że uderza się również w oświatę. W roku 2015 będą efekty finansowe  

w postaci 114.054,73 zł na działaniach naprawczych zwiększenia dochodów poprzez 

dywersyfikację struktury zadań edukacyjnych. Przypomniała, że czytając protokoły Zarządu 

uzyskać można informację, że Dyrektorzy szkół nie realizują podstawowych zasad 

przestrzegania przepisów i szeregu zaleceń sanepidowskich. Zwróciła uwagę, na zmniejszenie 

wydatków w rozdziale związanym z promocją. Różnica w wydatkach w roku 2014 to 

89.000,00 zł, natomiast w przyszłym roku zaplanowano zmniejszenie o 91.225,00 zł. 

Przekazała, że na koniec oszacowano efekty finansowe zmniejszenia wydatków ponoszonych 

na wypłatę diet dla radnych Powiatu. Stwierdziła, że jest jak najbardziej za tym, a nawet 

zrównałaby je i poczyniła tym samym jeszcze większe oszczędności, aby wszyscy radni łącznie 

z Przewodniczącym Rady Powiatu otrzymywali tę sama kwotę diety. Podała przykład 

Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Pana Ferdynanda Łukasika, który nie prowadzi obrad  

i pobiera większą dietę. Zmiany te powinny być wprowadzone w sposób natychmiastowy. 

Przekazała, że jeżeli planuje się oszczędności to w programie powinien znaleźć się jeszcze 

jeden załącznik mówiący o tym, że Starosta chce zrezygnować ze swojego wynagrodzenia. 

Część radnych próbowała kilkakrotnie wprowadzić uchwałę o zmniejszeniu wynagrodzenia dla 

Starosty, jednak koalicja się na taką uchwałę nie zgodziła. Stwierdziła, że kwota 212 000,00 zł 

za ubiegły rok wskazuje na to, że można by było jednak zaoszczędzić na takich wydatkach  

w Powiecie. 

Poinformowała, że efekt wszystkich działań z których szereg z nich ma wartość bardzo dalece 

szacunkową jest taki, że łączne zmniejszenie wydatków w 2014 roku to kwota 522 802,35 zł 

natomiast w roku 2015 to kwota 1 050 478,02 zł. Poprosiła o wyjaśnienia w związku z tym , że 

szczególnie uderzamy w oświatę co jest wielce niepokojące.  Społeczeństwo wykształcone daje 

gwarancję tego, że będzie dobrze prowadzone w przyszłości. My zamiast inwestować  

w oświatę to wręcz jej tych pieniędzy żałujemy. Jest to znacząca pozycja w proponowanym 

programie postępowania naprawczego i uważam, że nie jest to do końca uzasadnione. 

Poinformowała, że będzie głosować przeciw, gdyż uważa, że ten program postępowania 

naprawczego Powiatu Myśliborskiego jest nie do przyjęcia.  
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Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

odniósł się do zarzutów radnej Danuty Patkowskiej. W kwestii swojego wynagrodzenia 

zaproponował, aby ze zrozumieniem przeczytać dane zawarte w oświadczeniu majątkowym. 

Znając uchwałę Rady Powiatu można policzyć kwotę wynagrodzenia brutto Starosty i podawać 

ją w sposób precyzyjny. Kolejno przekazał, że prawdą jest to co radna sama odczytała na 

początku, że kwota 24 000 000,00 zł pozostała na zobowiązaniach zaciągniętych w latach 

2008-2010. Przekazał, że poprosi Skarbnika Powiatu, aby jeszcze raz wyjaśniła dlaczego takie 

dane są brane pod uwagę.  

Kolejno przypomniał, że pod koniec III kadencji czyli w roku 2010 pracownicy administracji  

w samorządzie otrzymali podwyżki, które w latach następnych skutkowały dla budżetu 

Powiatu. Potwierdził, że w IV kadencji Rady Powiatu nikt nie otrzymał podwyżki. 

Jeżeli chodzi o wzrost na wynagrodzenia, to coroczny wzrost wynagrodzeń zapisanych  

w ustawie dla nauczycieli obowiązywał jeszcze w tym okresie.  

Najważniejszą kwestią, która powinna być poruszona jest fakt, że przeprowadzając 

reorganizację poprzez łączenie szkół, wprowadzenie do jednego zespołu szkół Gimnazjum, 

likwidacja kierunków, które nie funkcjonowały i szereg działań przeprowadzonych w latach 

2011-2013 nie przyczyniły się do utraty pracy nauczycieli. Zwrócił uwagę, że radny 

Wojtkiewicz wielokrotnie na tej sali składał propozycje dot. zwolnienia 100 nauczycieli tak, 

aby wykazać oszczędności. Natomiast program naprawczy przewiduje działania długofalowe, 

które nie powodują natychmiastowego efektu. Aby osiągnąć dobry efekt można przeprowadzić 

zwolnienia osobowe ograniczając te wydatki, jednak nie sztuką jest tego dokonać. Lepszym 

rozwiązaniem jest w racjonalny sposób ograniczyć wydatki i podwyższyć przychody Powiatu. 

To co jest zaproponowane przez Zarząd Powiatu w programie naprawczym daje gwarancję 

uregulowania i ustabilizowania sytuacji w Powiecie. 

Dodał, że Program jest na okres trzyletni i nie jest on wprowadzany kosztem oświaty. 

Przypomniał, że do tej pory zwolnienia pracowników były w Starostwie Powiatowym, 

Powiatowym Urzędzie Pracy oraz w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w Myśliborzu. 

W programie naprawczym w tabeli 2.4.1 jest zapis, że: Oszacowane efekty finansowe 

wprowadzenia działania naprawczego poprzez zmniejszenie wydatków ponoszonych na 

wynagrodzenia w składnikach wskazanych w art. 30 ust. 1 Karty Nauczyciela. Osoby, które 

znają Kartę Nauczyciela doskonale wiedzą, o które wynagrodzenia chodzi. Nikt nie straci ze 

swojej podstawowej pensji. Oszczędności, które są proponowane dotyczą 3,6 % wydatków  

w skali roku, a wartość tych wydatków rocznie to kwota 13.977.106,35 zł. Przekazał, że 

informował na wspólnym posiedzeniu Komisji, że te zmiany nastąpią jak wszystko zostanie 

uzgodnione ze związkami zawodowymi szkół. Istnieją odpowiednie przepisy i należy ich 

przestrzegać. Program zakłada pewne rozwiązania i aby je wdrożyć należy przeprowadzić 

określone działania.  

Stwierdził, że słuchając poprzedniej wypowiedzi można było otrzymać mylny obraz, że 

wszystko wzrastało, lecz tylko w jednej tabeli dotyczącej wynagrodzeń. Przekazał, że chciałby 

wrócić do wyników budżetu i działań jakie podejmowano w roku 2010 i 2011. Działania 

mówią wprost, że wynik budżetu w roku 2010 to kwota ujemna – 3.498.000,00 zł, rok 2011 to 

kwota dodatnia 1.168.820,00 zł, rok 2012 to wynik dodatni 3.821.277,00 zł, rok 2013 wynik 

dodatni 2.265.679,00 zł. Poinformował, że Powiat jest zadłużony ale poprzez racjonalne 

działania i politykę prowadzoną wspólnie przez Zarząd i kierowników jednostek daje budżet  

z wynikiem dodatnim przy racjonalnym wydawaniu środków. Nie jest tak, że wszyscy 

otrzymują środki na wszystko wtedy, kiedy chcą. Wydatek jest wtedy, kiedy jest potrzebny. 

Dlatego pozwoli to spłacać i regulować istniejące zobowiązania.  

Następnie przekazał, że program naprawczy nie jest dokumentem tajnym, po jego uchwaleniu, 

będzie on dostępny na stronie internetowej. Będzie można ocenić, czy to co zostało 
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zaproponowane jest zrealizowane. Rada będzie otrzymywać sprawozdania w tym temacie. 

Zaproponował, aby przegłosować ten program naprawczy i pozwolić Zarządowi Powiatu oraz 

kierownikom jednostek przeprowadzić konsultacje i działania, które zostały zaproponowane  

w sposób wyznaczony etapami. Jest to niezbędne do osiągnięcia stabilizacji finansowej  

i przygotowania się do nowej perspektywy finansowej, tak aby na  nowo można było 

wprowadzać inwestycje i zrobić w szkołach właściwe remonty pomieszczeń, które od 10 lat nie 

były wykonywane. 

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała 

zauważył, że Starosta powiedział, że nie wie skąd wzięły się cyfry, które przeczytał. 

Poinformował, że pochodzą one z budżetu, z poprawki do budżetu oraz z programu 

naprawczego. Przekazał, że nie korzystał z innych dokumentów więc są to cyfry wiarygodne. 

Zwrócił uwagę, że nie został poddany pod głosowanie jego wniosek i daleko idącym jest 

wniosek Starosty. Przekazał, że jego wniosek powinien zostać poddany pod głosowanie 

pomimo większości koalicji, która zawsze przegłosuje co będzie chciała przegłosować. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Cezary Krzyżanowski 

poinformował, że nie można wycofać czegoś z porządku, co nie zostało jeszcze przyjęte do 

tego porządku.  

 

Skarbnik Powiatu – Magdalena Mikołajczuk 

poinformowała, że dane ujęte w ostatniej tabeli prognozy finansowej programu naprawczego są 

to dane, które wynikają z projektu budżetu i należałoby na nie nanieść zmniejszenie wydatków 

i działania naprawcze, które wynikają z programu. Wtedy można dokonać analizy ostatniej 

tabeli pod kątem zgodności danych. Jeżeli chodzi o dane, które są na wstępie, co do których 

padły zarzuty, że jest to materiał propagandowy zauważyła, że ustawa o finansach publicznych 

narzuca obowiązek pokazania przyczyny wdrożenia programu naprawczego. Przyczyną jest 

wysokie zadłużenie Powiatu Myśliborskiego. Wzrasta ono w poszczególnych latach od roku 

2007 średnio o 8.000.000,00 zł rocznie. Zaciągnięte kredyty wymagają spłaty. Przyczyny te są 

pokazane na liczbach i na cyfrach. Są one do sprawdzenia, na stronie Biuletynu Informacji 

Publicznej gdzie publikowane są sprawozdania NDS roczne i kwartalne, które pokrywają się  

z księgami rachunkowymi. Wszystkie lata są pokazane rzetelnie, dobrze są policzone i można 

je sprawdzić. Dlatego jest cała opinia dotycząca analizy finansów publicznych, jeśli chodzi  

o Powiat. Natomiast działania naprawcze są policzalne, szacowane. Nie są tutaj włączone 

działania naprawcze, które zostały już wdrożone i są już w projekcie budżetu. Stwierdziła, że 

są one pewne i ujęto je więc nie można odejmować od wydatków bieżących czegoś co już 

zostało odjęte. Nie można opierać programu naprawczego na innych danych niż dane 

szacunkowe. Jeżeli chodzi o oszczędności na energie elektryczną,  to jest tam oszczędność 

tylko i wyłącznie minimalna wzięta na samej stawce zmniejszenia opłaty za kWh. Przekazała, 

że będą większe oszczędności na przesyłach jednak nie da się ich policzyć zatem nie są 

wciągnięte w program naprawczy, ponieważ w programie muszą być ujęte dane policzalne  

i sprawdzalne. 

 

Radny Powiatu – Ryszard Wiśniak 

zauważył, że na początku kadencji zadał pytanie o wizję rozwoju Powiatu i Starosta przekazał, 

że ma taką wizję i misję. Jak widać Powiat jest obecnie właśnie w finale tej misji. Kilka 

miesięcy później na spotkaniu noworocznym Starosta powiedział, że w Powiecie będzie 

zupełnie inaczej, że trzeba będzie zacisnąć pasa. Co stało na przeszkodzie, żeby otworzyć 

bilans IV kadencji od dnia 1 stycznia 2011r., jeśli znana była sytuacja Powiatu. Nie obligowały 

do tego żadne przepisy, ale wówczas radni mieliby obraz całej sytuacji. Zauważył, że  
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w podobnej sytuacji, jak Powiat Myśliborski jest wiele innych samorządów w Polsce. 

Stwierdził, że jeśli była możliwość inwestowania, bo były środki z zewnątrz, to należało z tego 

korzystać. Zauważył, że są w Polsce gminy, gdzie procent zadłużenia wynosi 110%. Jeśli 

budżet i sytuacja finansowa nie ulegnie poprawie wówczas wchodzi Zarząd komisaryczny, 

który kieruje danym samorządem. Kolejno stwierdził, że nie da się naprawić trudnej sytuacji 

poprzez wprowadzenie niewielkich zmian. Do tego niezbędna jest pomoc z Państwa. Po co są 

te wszystkie związki gmin i powiatów, skoro nadaje się samorządom nowe zadania, nowe 

kompetencje, a środków finansowych żadnych. Jeśli nic się nie zmieni, jeśli samorządy nie 

zawalczą, to centralizm demokratyczny będzie kwitł i podejście będzie takie, że samorządy 

„jakoś” sobie poradzą. Jednym z priorytetowych zadań w Powiecie jest oświata, ochrona 

zdrowia i pomoc społeczna. Subwencji oświatowej jest coraz mniej, nie starcza ona nawet na 

płace. Jeśli chodzi o formy organizacyjne w kraju od 16 lat nic się nie zmieniło, dlatego może 

poprzez apele i uchwały doprowadzić do tego, aby wzmocnić pozycję samorządów. Kolejno 

zauważył, że to, co zostało zrobione w tym Powiecie przez wszystkie kadencje, to już zostanie. 

Nie ma sensu ciągle do tego powracać, bo każda władza rządziła się innymi prawami  

i problemami. Od rozstrzygnięcia, czy coś było słuszne czy nie, są organy nadzoru i organy 

ścigania.   

Następnie stwierdził, że warto zastanowić się nad tym, aby pracownicy oświaty pracowali na 

umowy o pracę na czas określony. Dodał, że niepokojący jest fakt, że słyszy się o zamiarach 

ograniczenia naboru do szkół ponadgimnazjalnych. Tym bardziej, że w programie naprawczym 

mówi się o utworzeniu bursy szkolnej, a więc internatu, która ma dać dochód w wysokości 

118.000 zł. Zapytał jakie są źródła analizy, że taka bursa w Myśliborzu jest potrzebna, tym 

bardziej, że młodzież dojeżdża do szkół autobusami i busami. Następnie przekazał, że 

dokładnie przeanalizował przepisy art. 30 Karty Nauczyciela. Obniżenie o 3,7% w roku 

bieżącym daje kwotę 335.000 zł, w następnych dwóch latach po 500.000 zł. dlaczego  

w programie nie pisze się o tym, jak zostanie to zrobione? Czy nie będzie zwolnień? Czy 

będzie ograniczenie nagród dla nauczycieli, ograniczenie siatki godzin, zamiast 18,  

np. 15 godzin. Stwierdził, że Dyrektorzy oprócz tego, że mają nad sobą nadzór Rady, Zarządu, 

Starosty, to jeszcze muszą przyjeżdżać do nowo utworzonego Powiatowego Centrum Obsługi 

Finansowo-Administracyjnej i prosić o zgodę na wydanie każdej jednej złotówki. To w takiej 

sytuacji, kto ma w tym czasie kierować szkołą. Zauważył, że nad tak ważną kwestią, jaką jest 

program naprawczy radni rozmawiali na posiedzeniu Komisji pół godziny, ponieważ sam 

program został rozdany radnym przed posiedzeniem Komisji i nie było czasu się z nim 

zapoznać.      

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

poprosił, aby Starosta ustosunkował się do wydatków inwestycyjnych i budżetu w porównaniu 

do lat ubiegłych.  

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

przekazał, że wynik finansowy w roku 2013 wyniósł 2.265.679 zł na plusie, w roku 2012 

3.871.000 zł na plusie i w roku 2011: 1.168.820 zł na plusie. Ujemne wyniki finansowe były  

w roku 2010: ok. 3.500.000 zł i w roku 2009 ok. 2.000.000 zł. Stwierdził, że radni nie słuchają 

odpowiedzi, dlatego pytania się powielają. Zauważył, że działania zmierzające do ograniczenia 

wydatków wynagrodzenia w zakresie art. 38 Karty Nauczyciela są proponowane na wysokości 

3,6%, a nie tak, jak powiedział radny na poziomie 3,7%. Odnosząc się do wypowiedzi radnego 

w zakresie 110% zadłużenia Gminy do działań, które są prowadzone w Powiecie zauważył, że 

Powiat nie osiąga dochodów z tytułu podatków lokalnych, tak jak jest to w Gminach. Jeśli  

w gminie jest możliwość pokrycia wydatków bieżących dochodami bieżącymi, to nie ma 

potrzeby wprowadzania programu naprawczego. Nie można porównać samorządu gminnego 
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do samorządu powiatowego. Dobrze byłoby gdyby radni pokazali samorząd podobny do 

Powiatu Myśliborskiego, który jest również w trudnej sytuacji finansowej i podjął inne, lepsze 

działania. Wówczas zostanie to zweryfikowane i być może uda się z tego skorzystać. Inne 

samorządy z terenu województwa zachodniopomorskiego podjęły działania mające na celu 

ograniczenie wydatków i wynagrodzeń w sferze oświaty. W uchwale o dodatkach dla 

nauczycieli samorządy zastrzegły, że nie wynoszą one więcej niż 1%. Natomiast w Powiecie 

Myśliborskim niektóre sięgają 40%.  

Odnośnie zarzutów dotyczących centralizacji powiatów i trudnej sytuacji w kraju zaznaczył, że 

na początku sesji zaproponował wprowadzenie do porządku obrad punktu dot. zajęcia 

stanowiska w zakresie likwidacji powiatów. W uzasadnieniu do projektu uchwały były zapisy 

jaką rangę ma, a jaką powinien mieć powiat i o co samorządy powinny walczyć. Sojusz 

Lewicy Demokratycznej prowadzi konsultacje w tej sprawie, dlatego tez każdy samorząd ma 

prawo i możliwość wypowiedzieć się w tej sprawie. Stwierdził, że była okazja, aby pokazać, że 

powiatom zależy na tym, aby funkcjonowały inaczej, jednak radni nie wyrazili zgody na 

wprowadzenie przedmiotowego projektu uchwały do porządku sesji. Dodał, że starostowie  

z terenu województwa na konwentach walczą o to, aby pozycja Powiatu była wyższa, ale 

kosztem gmin. Jednak, aby do tego doprowadzić należy rozmawiać i podejmować decyzje. 

Stwierdził, że dziwi się radnym Prawa i Sprawiedliwości, że nie poparli tej inicjatywy.               

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

stwierdziła, że to, co powiedział Starosta odnośnie radnego Wojtkiewicza jest kłamliwie. 

Należy skupić się na programie naprawczym, na faktach i cyfrach. Jeżeli subwencja oświatowa 

i subwencje w roku 2009 była na poziomie 28.000.000 zł, w 2010 roku była na poziomie 

30.000.000 zł, w 2011 roku: 32.000.000 zł, w 2012 roku: 33.556.000 zł, w 2013 roku: 

31.739.00 zł. Stwierdziła, że biorąc pod uwagę te dane nie był aż tak źle. Jest jeden bardzo 

dobrze prosperujący Powiat, w którym rządzi Starosta z PiS. Buduje się tam piękna sala dla 

Zespołu Szkół Zawodowych, szkolnictwo powiatowe jest tam na bardzo wysokim poziomie. 

Postawiono tam na dwa najważniejsze zadania: edukację i ochronę zdrowia. Należy skupić się 

na propozycjach ujętych w programie naprawczym. Jeśli wynagrodzenia nauczycieli mają być 

zmniejszone o 3,6%, to należy powiedzieć kiedy to się stanie. Nie mówi się o zwolnieniach, bo 

nie zapłaci się odpraw, ale nauczycieli ubywa. Mówi się: „nikogo nie zwolniłem”, ale umowa 

nie została przedłużona. Czy to jest prawda? Stwierdziła, że program naprawczy ma się nijak 

do projektu budżetu i nie daje żadnej możliwości rozwoju dla tego Powiatu. Zauważyła, że 

obecna koalicja rządząca powinna pochwalić się tym, co dokonała.  

Odnosząc się do wypowiedzi starosty w zakresie nie wyrażenia zgody na wprowadzenie 

uchwały Klubu PO stwierdziła, że ważniejszą sprawą dla Powiatu jest to, aby ziemia polska 

została w polskich rękach. Gdyby Powiat i Zarząd Powiatu zajął się tą sytuacją byłoby to 

bardziej cenne.  

 

Członek Zarządu - Andrzej Rudnicki    

zgodził się z radnymi, że program naprawczy jest trudny. Stwierdził, że miał bardzo duże 

wątpliwości co do tego programu, ale jaka jest alternatywa? Na dzień dzisiejszy jej nie ma. 

Mówi się ciągle o tym, aby nie powracać do poprzedniej kadencji, ale nikt nie twierdzi, że 

wydatki w kwocie 24.000.000 zł były „rzucone w błoto”. Ale efekt jest taki, że obecnie 

sytuacja Powiatu jest bardzo trudna. Jeśli Rada nie podejmie żadnych działań, to zrobi to ktoś 

inny. Propozycja zaproponowana przez Zarząd jest obecnie najmniej „bolesna”. Jeśli program 

nie zostanie uchwalony, to sytuacja z punktu widzenia np. nauczycieli, może być bardzo 

ciężka. Nikt nie chce zwalniać nauczycieli, ale wystarczy spojrzeć na to, co dzieje się w całej 

Polsce. Jest dramatyczny niż demograficzny, dzieci jest coraz mniej i to się nie zmieni. Trzeba 

podjąć takie działania, aby nie doprowadzić do zwolnień. Dodał, że program zostanie 
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skonsultowany ze związkami zawodowymi. Związki same będą musiały się zastanowić co 

będzie ich priorytetem i w jakim kierunku należy iść. Stwierdził, że zaproponowane 

rozwiązania są jedyną słuszną drogą i należy się z tym pogodzić. 

Jeśli chodzi o nabór przekazał, że nie będzie żadnych ograniczeń w naborze w szkołach. Nie 

jest problemem utworzyć klasy na papierze, należy pozyskać jak najwięcej dzieci.     

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała 

zwrócił uwagę, że nie wszyscy radni z PiS głosowali przeciw wprowadzeniu do porządku sesji 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska o sprzeciwie wobec powrotu do podziału  

administracyjnego kraju na 49 województw oraz likwidacji powiatów.  

 

Wiceprzewodniczący Rady - Ferdynand Łukasik  

zauważył, że sytuacja Powiatu jest trudna, ponieważ bardzo trudna jest sytuacja gospodarcza 

kraju. niż demograficzny wynika z faktu, że ponad 2.000.000 młodych ludzi przebywa za 

granicami kraju, gdzie rodzi się ponad 300.000 polskich dzieci. Dlatego tez nie ma młodzieży 

w szkołach. Ponadto dochody w budżecie Powiatu są niskie z powodu bezrobocia. Padają 

zakłady pracy, ograniczone jest zatrudnienie, ludzie nie mają z czego żyć. Samorząd stoi 

obecnie pod ścianą, nie może sprzedać mienia, bo sytuacja społeczeństwa jest trudna. 

Zauważył, że nie ma innego wyjścia, aniżeli przyjąć program naprawczy dla Powiatu.  

Stwierdził, że regulamin wynagradzania nauczycieli musi być uzgodniony ze związkami, 

strony muszą dojść do kompromisu.     

 

Radny Powiatu – Andrzej Potyra 

przekazał, że w II i III kadencji był czas, kiedy wpływały środki unijne i trzeba było 

modernizować Powiat. Państwo dokładało cześć środków finansowych, np. na budowę boisk  

i był to czas na ich wykorzystanie. Zauważył, że dochody własne powiatu stanowią od 10 do 

15% w stosunku do budżetu. Potrzeby Powiatu były duże, dlatego trzeba było posiłkować się 

kredytami, czy obligacjami i to było robione. Zrobionych zostało wiele rzeczy, były brane 

kredyty i zdawaliśmy sobie sprawę, że będzie trzeba je spłacić. W samorządach gminnych 

sytuacja wygląda inaczej, bo mają podatki i opłaty lokalne, którymi mogą się wesprzeć.  

W Powiecie są jedynie subwencje i dotacje, opłaty za wydanie tablic rejestracyjnych i opłaty 

geodezyjne. Sytuacja jest trudna ponieważ pojawił się na całym świecie i w Polsce również 

kryzys, który doprowadził do tego, że ludzie nie mają pracy, nie inwestują, nie kupują, nie 

rodzą się dzieci. Problemy nałożyły się na siebie, dlatego pojawił się program naprawczy. 

Program ten pozwala na „spokojne” wyjście z tej sytuacji. Jest to racjonalne wyjście z trudnej 

sytuacji i nie powoduje zwolnień zarówno w oświacie, jaki i administracji. Dodał, że  

w poprzednich kadencjach inwestowano i brano kredyty, bo nie można było inaczej, a obecnie 

trzeba to ograniczyć, aby w przyszłości można było dalej inwestować.         

 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 11 radnych, przeciw – 4 

radnych, nikt nie wstrzymał się do głosu.   

 

Uchwała Nr XLIV/396/2014 z dnia 30 grudnia 2014 roku w sprawie w sprawie programu 

postępowania naprawczego Powiatu Myśliborskiego została przyjęta. (załącznik Nr 3 do 

protokołu) 
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Ad. 6 

Uchwalenie budżetu Powiatu Myśliborskiego na 2014 rok: 

 

6.1 odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

z uwagi na fakt, iż radni otrzymali projekt uchwały, a jest on bardzo obszerny zapytał, czy jest 

potrzeba odczytania projektu uchwały w przedmiotowej sprawie wraz z uzasadnieniem. 

 

Radni uznali, że nie ma potrzeby odczytania projektu uchwały. 

 

W związku z tym Przewodniczący przeszedł do realizacji kolejnego punktu. 

 

 

6.2 przedstawienie opinii Komisji oraz wniosków radnych, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

poprosił o zabranie głosu Przewodniczących poszczególnych Komisji Stałych Rady Powiatu w 

celu przedstawienia opinii Komisji w sprawie projektu budżetu Powiatu Myśliborskiego na 

2014 rok.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Tymosiewicz 

poinformował, że na posiedzeniu w dniu 23 listopada 2013 roku Komisja Rewizyjna wydała 

opinię do projektu budżetu Powiatu Myśliborskiego na 2014 rok. Za przyjęciem projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Myśliborskiego na rok 2014 głosowało - 3 

Członków Komisji, przeciw - 0, nikt nie wstrzymał się od głosu.   

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Bezpieczeństwa Publicznego  

i Drogownictwa – Roman Rutkowski 

poinformował, że na posiedzeniu w dniu 23 listopada 2013 roku Komisja Oświaty, Kultury, 

Sportu, Bezpieczeństwa Publicznego i Drogownictwa wydała opinię do projektu budżetu 

Powiatu Myśliborskiego na 2014 rok. Za przyjęciem projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Myśliborskiego na rok 2014 głosowało - 3 Członków Komisji, przeciw - 0, 

nikt nie wstrzymał się od głosu.   

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

– Alina Sznabowicz 

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu 23 listopada 2013 roku Komisja Zdrowia, Spraw 

Społecznych, Ochrony Środowiska i Rolnictwa wydała opinię do projektu budżetu Powiatu 

Myśliborskiego na 2014 rok. Za przyjęciem projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Myśliborskiego na rok 2014 głosowało - 3 Członków Komisji, przeciw - 0, nikt nie 

wstrzymał się od głosu.   

 

Wiceprzewodniczący Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – Andrzej 

Tymosiewicz  

poinformował, że na posiedzeniu w dniu 20 grudnia 2013 roku Komisja Finansów, Budżetu  

i Rozwoju Gospodarczego wydała opinię do projektu budżetu Powiatu Myśliborskiego na 2014 

rok. Za przyjęciem projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Myśliborskiego 
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na rok 2014 głosowało - 8 Członków Komisji, przeciw - 5 Członków komisji, nikt nie 

wstrzymał się od głosu.   

 

 

6.3 odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie 

wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Powiatu 

Myśliborskiego na 2014 rok, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

o odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie  

w w/w poprosił Wiceprzewodniczącego Rady – Ferdynanda Łukasika.  

 

Wiceprzewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik 

odczytał uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie wydania opinii  

o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Powiatu Myśliborskiego na 2014 rok zgodnie 

 z załącznikiem Nr 3 do protokołu. 

 

 

6.4 odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie 

wydania opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie 

budżetu Powiatu Myśliborskiego na 2014 rok, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

o odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie  

w w/w poprosił Wiceprzewodniczącego Rady – Ferdynanda Łukasika.  

 

Wiceprzewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik 

odczytał uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie wydania opinii  

o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie budżetu Powiatu 

Myśliborskiego na 2014 rok zgodnie z załącznikiem Nr 4 do protokołu. 

 

 

6.5 przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii RIO, opinii Komisji 

i wniosków radnych, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

o zabranie głosu poprosił Starostę Myśliborskiego – Arkadiusza Mazepę. 

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

zauważył, że projekt budżetu Powiatu został pozytywnie zaopiniowany przez poszczególne 

Stałe Komisje Rady.  

Kolejno poinformował, że planowany deficyt budżetu (nie zmieniony autopoprawkami)  

w kwocie 1.003.929,89 zł, pokryty zostanie z wolnych środków powstałych w wyniku 

realizowania projektów z udziałem środków zewnętrznych z dotacji uzyskanych jeszcze  

w 2013 roku. Zauważył, że rok 2014 dla Powiatu Myśliborskiego jest kolejnym rokiem trudnej 

sytuacji finansowej spowodowanej głównie wysokim zadłużeniem. Budżet Powiatu po 

wprowadzeniu autopoprawek przedstawia się następująco: Dochody bieżące 65.149.222,71 zł 

Dochody majątkowe - 3.661.200,00 zł (w tym planowana sprzedaż mienia 708.000,00 zł oraz 

dotacje celowe na inwestycje 2.703.000,00 zł). Wydatki bieżące 65.727.608,60 zł (w tym 

wynagrodzenia i składki od nich 37.234.357,00 zł, wydatki na obsługę długu 1.458.775,00 zł, 
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wydatki na programy finansowane z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii - 

5.498.209,60 zł oraz wydatki związane z realizacją wydatków statutowych 13.160.021,00 zł) 

Wydatki majątkowe w kwocie 4.086.744,00 zł (w tym inwestycje: Przebudowa drogi 

powiatowej Nr 2113Z w m. Karsko oraz Termomodernizacja Warsztatów w Zespole Szkół Nr l 

w Barlinku) 

Przychody stanowią wyłącznie wolne środki z lat ubiegłych i są przeznaczone na wydatki 

bieżące i majątkowe oraz spłaty rat kapitałowych i wykup obligacji w wysokości 667.162,00 

zł. Zarząd nie planuje zaciągania kredytów i pożyczek ani emisji papierów wartościowych  

w roku bieżącym. 

Zawnioskował, aby Rada Powiatu podjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

 

6.6 dyskusja nad wniesionymi poprawkami (autopoprawka) do projektu uchwały  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Myśliborskiego na rok 2014 i ich 

przegłosowanie, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

otworzył dyskusję. Poprosił o zabieranie głosu. 

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

zauważyła, że budżet Powiatu Myśliborskiego na 2014 rok jest równie zły jak program 

naprawczy. W autopoprawce również nie wydarzył się żaden „cud” dla Powiatu. Mówi się, że 

w tym momencie nie zaciągnie się kredytu, ale nastąpi to już 3 stycznia 2015r. Stwierdziła, że 

jest to budżet przetrwania. Jest to ostatni rok IV kadencji, dlatego trzeba pokazać, że musi on 

zostać uchwalony, a co stanie się w kolejnych latach - nikogo to nie interesuje. Cały budżet 

wiąże się z tym, że ileś osób zostanie zwolnionych i złoży się na to, aby zmniejszyć wydatki 

bieżące. Jaką cenę należy zapłacić, aby zrobić drogę w Karsku. Stwierdził, że jest wiele innych 

dróg, które wymagają remontu, np. most i kawałek drogi w m. Oborzany, gdzie przemieszczają 

się przede wszystkim dzieci, co jest niezwykle niebezpieczne i grozi wypadkami. Zaznaczyła, 

że budżet na rok 2014 jest złym budżetem. Dodała, że gdyby wzięła udział w pracach zespołu 

mogłaby wnieść wiele cennych uwag i propozycji rozwiązań.     

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

stwierdził, że przez okres trzech lat nie usłyszał żadnej pozytywnej uwagi, czy propozycji ze 

strony radnej Danuty Patkowskiej, jeśli tak faktycznie było, to zostanie to odszukane  

w protokołach i wówczas na posiedzeniu Komisji będzie można rozpocząć dyskusję na temat 

funkcjonowania Powiatu w ramach propozycji radnej.    

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

wtrąciła, że chciała pracować w powołanej przez starostę Komisji, jednak do takiej nie została 

wpisana.  

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

zapytał, czy zatem radna prostuje swoją wypowiedź i twierdzi, że takiej propozycji nie było? 

Kolejno stwierdził, że pokusiłby się postawić znak równość pomiędzy drogą w m. Oborzany  

a drogą w m. Karsko. Przewężenia na drodze w m. Oborzany występują tam od 50 lat. Nie było 

tam również zbyt wielu wypadków, tak jak mówiła to radna. Droga w m. Oborzany nie jest  

w bardzo dobrym stanie technicznym, ale jest wiele innych dróg, w dużo gorszym stanie. 

Powiat utracił subwencję drogową, którą przeznaczał na remonty i inwestycje drogowe  
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w poszczególnych latach. Podejmowane są działania w ramach posiadanych środków 

finansowych. Natomiast droga w m. Karsko poprawi bezwzględnie bezpieczeństwo dzieciom, 

które uczęszczają do szkoły i innych obiektów użyteczności publicznej. Dokumentacja  

i projekt dot. drogi w m. Karsko był realizowany w poprzedniej kadencji. Niezbędne jest tam 

oświetlenie skrzyżowania, miejsca dla pieszych. Jest to droga inwestycja, dlatego jest 

podzielona na etapy. Dodał, że projekt został złożony i uzyskał dużą ilość punków i w skali 

województwa jest na drugim miejscu i będzie realizowany. Przypomniał, że ponad 50% 

udziału środków w ramach partnerstwa Gminy i prywatnego inwestora. Do tej pory nie było 

tak dużego udziału środków prywatnych w inwestycji realizowanej przez Powiat. Przekazał, że 

drogi są monitorowane na bieżące i tam gdzie jest taka potrzeba naprawiane. 

Kolejno stwierdził, że budżet nie jest zły. Należy patrzeć na kolejne lata działalności Powiatu. 

radni powinni zastanowić się nad tym jak zagłosują i czy wezmą odpowiedzialność za ten 

Powiat, czy też nie. Działania wskazane w programie naprawczym muszą być zrealizowane, 

tak, aby Powiat mógł mieć przyszłość. Jeśli radni mają propozycje rozwiązań, znają podobne 

powiaty, gdzie niektóre kwestie są rozwiązane w dużo lepszy sposób, to powinni się nimi 

podzielić. Wówczas można dokonać weryfikacji i zmienić coś na lepsze.  

Kolejno zaznaczył, że nie zwolniono nauczycieli i działania zawarte w programie naprawczym 

mają na celu utrzymać wszystkie miejsca pracy.  

 

Radny Powiatu - Tadeusz Maćkała 

zauważył, że budżet na rok 2014 jest niedoszacowany, podobnie jak budżety w poprzednich 

latach. Podczas realizacji budżetu okazało się, że brakuje ok. 2.900.000 zł. Dlatego też 

podejmowano różnego rodzaju działania, m.in. zlikwidowano Ognisko Pracy Pozaszkolnej, 

Zespół Szkół w Barlinku i inne jednostki, tylko po to, aby wypłacić wynagrodzenia 

nauczycielom. Stwierdził, że na dzień dzisiejszy nie posiada wiedzy, czy te wynagrodzenia 

zostały już w całości wypłacone nauczycielom. Środki te powinny być wypłacone 

nauczycielom w terminie, jednak tak się nie stało.  

Zauważył, że remont drogi w Karsku będzie kosztował Powiat 2.000.000 zł. Stwierdził, że nie 

miałby nic przeciwko tej drodze, gdyby nie fakt, że wielokrotnie obiecywano, że będą 

realizowane inwestycje, które zostały już rozpoczęte. Najstarszą rozpoczętą inwestycją jest 

remont drogi w m Sulimierzu. W III kadencji dokończyła częściowo rozpoczęty remont drogi 

pomiędzy Mostkowem a Sulimierzem, wykonano również chodniki i odwodnienie, pozostało 

do wykonania położenie dywanika w samej miejscowości Sulimierz. Wielokrotnie 

zapewniano, że będzie to kontynuowane, jednak w dalszym ciągu nie robi się nic w tym 

kierunku. Czekają na realizację również chodniki i inne inwestycje, na które są wykonane 

dokumentacje. Jednak należy pamiętać, że dokumentacje się przedawniają, dlatego warto 

zastanowić się, czy stać Powiat na to, aby później wykonywać nowe.  

Stwierdził, że kolejną utopia jest budowa budynku pasywnego za DPS w Myśliborzu. 

zabezpieczono środki finansowe na dokumentację, planuje się podzielić tę inwestycje na etapy, 

nie wiadomo ile będzie tych etapów, bo nikt nie udzielił takiej informacji. Radni nie posiadają 

wiedzy ile ma kosztować cała inwestycja oraz skąd Zarząd weźmie na nią środki finansowe. 

Obecna koalicja rządząca twierdzi, że Powiatu nie stać na dalszy remont budynku przy  

ul. Północnej 15. Dlaczego włożono w budżet roku 2013 kwotę 1.750.000 zł na ten cel i nie 

realizowała tego zadania? Ponieważ budżet był nierealny. Radni wiedzą o tym głosowali 

jednak za tym budżetem. Teraz pewnie jest podobnie, radni będą głosować w ciemno.  

Zgodził się z tym, że należało wprowadzić program naprawczy, bo sytuacja Powiatu tego 

wymagała, jednak nie można mówić, że rozpoczyna się kolejne inwestycje nie kończąc tych, 

które zostały już rozpoczęte. Zarówno mieszkańcy Sulimierzu, jak i przedstawicie Gminy 

Myślibórz oczekują, że inwestycja w Sulimierzu zostanie w końcu zrealizowana. Stwierdził, że 

nie może głosować za przyjecie przedłożonego projektu budżetu.                  
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Radny Powiatu - Ryszard Wiśniak 

zauważył, że w ciągu czterech lat złożył kilkanaście postulatów ustnych i pisemnych i ani 

jeden nie został zrealizowany. Do dnia 30 września składał pisemne wnioski, aby wpisać do 

budżetu na rok 2014 kilka kwestii. Na jeden z takich wniosków odpowiedzi udzieliła 

Wicestarosta Powiatu, informując, że zostanie to uwzględnione przy pracach nad budżetem. 

Stwierdził, że jeśli Zarząd podjął decyzję o nie uwzględnieniu ich w projekcie budżetu, to 

powinno poinformować się o tym fakcie wnioskodawcę. Kolejno zaproponował, aby  

w budżecie Powiatu ująć wydatki na obsługę sesji zwyczajnych oraz nadzwyczajnych na rok 

2014. Jest to kwestia kilkuset tysięcy złotych, dlatego należałoby wygospodarować te środki, 

aby mieszkańcy mogli obejrzeć przebieg sesji Rady. Stwierdził, że zarzuty ze strony niektórych 

radnych, że nie ma współpracy z radnymi opozycyjnymi są bezpodstawne, bo należy zapytać, 

czy ktoś taką współpracę proponował. Odnosząc się do stanu dróg powiatowych stwierdził, że 

są one w bardzo złym stanie technicznym, a czasami można nawet powiedzieć, że są to drogi 

zabytkowe - ale tylko dla tych, którzy chcą je zobaczyć, a nie dla użytkowników tych dróg. 

Następnie zauważył, ze Powiat Choszczeński w latach 2011-2012 wykonał kilka inwestycji 

drogowych, a jest mniejszy i znacznie biedniejszy. Wyremontowano tam odcinek drogi  

o długości 11,5 km w kierunku Pełczyc, jest to droga porównywalna jeśli chodzi o rangę do 

drogi wojewódzkiej. A więc można był tam zainwestować. 

Kolejno zauważył, że wnioskował również, aby zwiększyć środki finansowe w dziale transport 

i łączność i tak się stało, ale nie są zbyt duże różnice w kwotach.  

Następnie zapytał ile wydatkowane środków na zimowe utrzymanie dróg w powiecie, skoro 

zima ta naprawdę trwała 10 dni, a nie było śladu reakcji służb np. na zakrętach.  

Jeśli chodzi o oświatę plany wydatków na oświatę w 2014 roku są znacznie mniejsze niż  

w budżecie roku 2013. W ZSP nr 1 w Barlinku plan zakładał wydatki na kwotę 5.166.000 zł,  

a rok wcześniej było to 5.618.000 zł, w Dębnie na rok 2014 jest zapisane 3.044.000 zł, 

poprzednio było 3.178.000 zł, Dom Wczasów Dziecięcych w Myśliborzu plan wydatków na 

2014 rok wynosi 5.220.000 zł, a w roku 2013 było 5.209.000 zł. Zauważył, że w poradniach 

psychologiczno-pedagogicznych jest znaczne zmniejszenie. Do 31.07.2013r. na Ognisko Pracy 

Pozaszkolnej wydano 148.000 zł. Natomiast planuje się w budżecie na Powiatowe Centrum 

Obsługi Finansowo-Administracyjnej kwotę ponad 430.000 zł. Zauważył, że ze sprawozdania 

można wyczytać, że jest to jednostka powiatowa, która będzie miała osobną obsługę prawną,  

a przecież obsługa jest w Powiecie i dlatego powinna z niej korzystać. Stwierdził, że czas 

pokaże w najbliższych latach, czy utworzenie tej placówki było zasadne.  

Zauważył, że budżet jest szacunkiem, ale nie można się pomylić o kilkanaście procent. Budżet 

i autopoprawka do niego nie współgra z danymi zawartymi w programie naprawczym.  

W programie naprawczym wskazane są wydatki na diety radnych w kwocie 325.675 zł, 

natomiast w budżecie zapisane jest, że w administracji publicznej w dziale 750 na ten rok 

zaplanowano 272.356 zł.    

 

Członek Zarządu - Janusz Winiarczyk 

stwierdził, że obecna kadencja trwa już czwarty rok i w czasie jej trwania nie usłyszał od 

radnych opozycyjnych, ze coś jest zrobione dobrze, wszystko jest robione źle. Budżet nie taki, 

droga w Karsku niepotrzebna, a tak naprawdę wszyscy wiedzą, że potrzebna jest i ta  

w Sulimierz i ta w Karsku i każda inna. Ciągle słyszy się zarzuty dot. braku realizacji 

inwestycji przy ul. Północnej 15. Zapytał, czy w ostatnim roku kadencji radni opozycyjni 

powiedzą, czy coś zostało zrobione dobrze? Stwierdził, że radna Danuta Patkowska zabierając 

głos na sesji  opowiada nieprawdziwe rzeczy. 

Kolejno przypomniał, że w I kadencji Rady została zrobiona droga w Karsku, w II Kadencji 

drogę w Trzcinnej, w Derczewie, ul. Zieloną w Dębnie, ul. Szosową w Barlinku, którą 
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skończono w III Kadencji. Doposażona szpitale, wyremontowano blok operacyjny w Dębnie, 

ale to też zdaniem opozycji źle. To kiedy będzie dobrze? Pracownicy Starostwa i jednostek 

starają się, aby wypracowywać jak najwyższe dochody, aby móc realizować podstawowe 

zadania. Na chwilę obecną nie ma innych możliwości finansowych. Stwierdził, że też chciałby, 

aby w roku wyborczym zrobić drogę w Sulimierzu, ale jeśli brakuje środków i jest program 

naprawczy, to nie ma innego wyjścia.   

Kolejno złożył wniosek o zamknięcie dyskusji w sprawie. 

 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie wniosku. 

 

Za przyjęciem wniosku o zamknięcie dyskusji głosowało – 9 radnych, przeciw – 4 

radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu.   

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie autopoprawki  

Zarządu Powiatu w Myśliborzu do projektu budżetu na 2014 rok. 

 

Za przyjęciem autopoprawki głosowało 11 radnych, przeciw - 4 radnych, nikt nie 

wstrzymał się od głosu. 

 

Autopoprawka Zarządu Powiatu do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Myśliborskiego na rok 2014 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 

 

6.7 podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Myśliborskiego na rok 

2014. 

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Myśliborskiego na rok 2014 wraz z autopoprawką. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały wraz z autopoprawką głosowało 11 radnych, przeciw - 

4 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

 

Uchwała Nr XLIV/397/2014 z dnia 30 stycznia 2014 roku w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Myśliborskiego na rok 2014 została przyjęta wraz z autopoprawką. (załącznik Nr 6 

do protokołu) 

 

 

 

12.20 – Przewodniczący Rady ogłosił przerwę.  

 

13.00 – wznowiono obrady 

 

 

 

Ad. 7 

Przystąpiono do podjęcia uchwał Rady Powiatu w Myśliborzu: 

 

7.1 w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Myśliborskiego, 
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Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przekazał, że na posiedzeniu Komisji Stałych Rady zgłoszone zostały propozycje zmian do 

projektu statutu. W związku z tym poprosił Przewodniczącego Komisji Statutowej  

o przedstawienie informacji nt. stanowiska Komisji w sprawie złożonych propozycji. 

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

przekazał, że Komisja statutowa na posiedzeniu w dniu 29 stycznia br. przeanalizowała  

8 propozycji radnych zgłoszonych na posiedzeniu Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego. Komisja pozytywnie zaopiniowała propozycję radnego Ryszarda Wiśniaka, 

aby w § 36 dodać pkt 6) umożliwiając wystąpienie z inicjatywą uchwałodawczą przez 

mieszkańców Powiatu. w tym celu proponuje się wprowadzić nową treść  § 38, który 

uszczegóławia ten tryb uchwałodawczy. W/w propozycję pozytywnie zaopiniował również 

Zarząd Powiatu na swoim wczorajszym posiedzeniu. Przekazał, że pozostałe propozycje 

Komisja statutowa zaopiniowała negatywnie. 

Zawnioskował, aby uwzględnić poprawki dot. inicjatywy uchwałodawczej mieszkańców, 

które zostały rozdane radnym   

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

stwierdziła, ze nie ma sensu zgłaszania jakichkolwiek poprawek i propozycji do Statutu, 

ponieważ Komisja wszystkie odrzuciła. Dodała, że nowy projekt Statutu został przygotowany 

tylko po to, aby utrudnić pracę radnych opozycyjnych, np. skracanie wystąpień, gorszy dostęp 

do dokumentów. Przy dostarczaniu dokumentów na sesję trzeba pisać, że preferuje się inną, 

aniżeli dostarczanie dokumentów drogą elektroniczną. Jednak ten zapis nie dotyczy sesji 

zwołanej w trybie nadzwyczajnym. Wprowadzony został element zaskoczenia. Przecież można 

było po posiedzeniu Zarządu umieścić projekt uchwały na BIP, ale wygodniej jest rozdać 

radnym na minutę przed sesją. W nowym projekcie jest zapis, że interpelacje będą składane do 

Zarządu i do Komisji, a nie jak to było wcześniej do Starosty. Rozbudowany został punkt dot. 

wniosków o charakterze formalnym, wnioski poza kolejnością - zamknięcie dyskusji jest 

standardem w obecnej Kadencji. Zauważyła, że wypowiedź radnego Janusza Winiarczyka 

pokazuje, że tylko jedna słuszna partia rządzi, a reszta nie ma racji. Zapytała, dlaczego 

sporządzony protokół z sesji nie może być ogłoszony na BIP? Dlaczego na sporządzenie 

protokołu jest 30 dni, a na wniesienie poprawek aż 45 dni? Należałoby określić kiedy protokół 

będzie gotowy, tak, aby radni mogli się z nim zapoznać i wnieść swoje uwagi. Z projektem nie 

można zapoznać się na BIP, a trzeba przyjechać do Urzędu. Kolejno zapytała, dlaczego praca 

Zarządu jest tajna i brak jest komunikatów w BIP kiedy odbywają się i jaka jest tematyka 

posiedzeń Zarządu.  

Stwierdziła, że nie można zgodzić się z zaproponowanym projektem Statutu, który był 

przygotowywany przez 4 lata i w ostatniej chwili przedłożony dla radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik 

stwierdził, że próg 2.000 podpisów pod projektem uchwały mieszkańców jest bardzo wysoki. 

Zauważył, że aby ustawa mogła być procedowana przez Sejm należy zebrać w skali całego 

kraju 100.000 podpisów. Aby zebrać 2.000 podpisów należy włożyć bardzo dużo pracy. 

Zaproponował, aby obniżyć ten próg np. do 500 podpisów.  
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Radny Powiatu - Tadeusz Maćkała 

zauważył, że § 31 pkt 4,5,6 projektu Statutu przemówienia radnych w dyskusji nie mogą trwać 

dłużej niż 5 minut, z wyjątkiem wystąpień klubowych, które nie mogą przekraczać 15 minut.  

W debacie nad daną sprawą z porządku obrad radny może zabierać głos tylko dwa razy. 

Powtórne przemówienie radnego w tej samej sprawie nie może trwać dłużej niż 5 minut. 

Zawnioskował, aby wydłużyć czas wystąpień radnych do 10 minut. 

 

Członek Zarządu – Janusz Winiarczyk 

stwierdził, że zarzuty radnej Danuty Patkowskiej w zakresie uwzględnienia propozycji radnych 

są niezrozumiałe. Zauważył, że radny Ryszard Wiśniak wnioskował, aby ograniczyć skład 

Zarządu do trzech osób, a Komisja zaproponowała zapis od 3 do 5 Członków Zarządu. Radny 

Wiśniak wnioskował również, aby członkowie Zarządu byli społeczni i wiele innych rzeczy  

i zostało to w pewien sposób uregulowane w regulaminach i w innych dokumentach. 

Stwierdził, że faktem jest, że została uwzględniona jedna propozycja z propozycji zgłoszonych 

podczas posiedzenia Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, ale były również 

inne propozycje radnych, które zostały ujęte w nowym projekcie Statutu.    

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

odnośnie czasu wystąpień radnych stwierdził, że propozycja złożona przez Komisję Statutową 

jest wystarczająca. Każdy z radnych wykorzystuje ten czas i każdemu udaje się przekazać daną 

informację. Dodał, że usprawni to pracę obecnej, jak i przyszłej Kadencji Rady Powiatu.  

Kolejno zauważył, że liczba 2.000 podpisów mieszkańców Powiatu Myśliborskiego pod 

inicjatywą uchwałodawczą  nie jest wygórowana przeliczając ją na procent ogółu mieszkańców 

Powiatu. Dodał, że w Gminach Powiatu Myśliborskiego jest to 200, czy 250 podpisów. 

Stwierdził, że jest to interes całego Powiatu, a nie jednej Gminy, dlatego zasadne jest 

przegłosowanie propozycji dot. 2.000 podpisów.  

 

Wiceprzewodniczący Rady - Ferdynand Łukasik 

wycofał wniosek o obniżenie liczby podpisów mieszkańców pod inicjatywą uchwałodawczą. 

Stwierdził, że jeśli okaże się, ze ten próg 2.000 podpisów będzie nie do przekroczenia, to 

wówczas zasadna będzie zmiana tego zapisu w projekcie Statutu.    

 

 

Więcej pytań, uwag i propozycji nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Za wprowadzeniem zmiany do projektu Statutu w zakresie inicjatywy uchwałodawczej 

mieszkańców Powiatu Myśliborskiego głosowało 12 radnych, przeciw - 1 radny, 2 radnych 

wstrzymało się od głosu. 

 

W/w wniosek uzyskał większość głosów. 

 

 

Kolejno: 

 

Za wnioskiem radnego Tadeusza Maćkały w zakresie wydłużenia czasu wystąpień 

radnych do 10 minut głosowało 5 radnych, przeciw - 9 radnych, 1 radny wstrzymał się od 

głosu. 
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Wniosek radnego Tadeusza Maćkały nie uzyskał większości głosów. 

 

Kolejno Przewodniczący Rady zarządził głosowanie projektu uchwały. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 11 radnych, przeciw – 4 

radnych, nikt nie wstrzymał się do głosu.   

 

Uchwała Nr XLIV/398/2014 z dnia 30 stycznia 2014 roku w sprawie uchwalenia Statutu 

Powiatu Myśliborskiego została przyjęta. (załącznik Nr 7 do protokołu) 

 

 

 

7.2 zmieniającą uchwałę w sprawie utworzenia Powiatowego Centrum Obsługi 

Finansowo - Administracyjnej w Myśliborzu, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Radny Powiatu - Tadeusz Maćkała 

zauważył, że w projekcie uchwały brakuje schematu organizacyjnego, dlatego też chciałby 

wiedzieć komu podlega ta jednostka? Czy jest to jednostka samorządowa? Jeśli jest utworzona 

taka jednostka wewnątrz Powiatu, to powinna zostać ujęta w schemacie Powiatu.  

 

Sekretarz Powiatu – Barbara Krakowska-Petruk 

przekazała, że projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały, która powoływała już Powiatowe 

Centrum Obsługi Finansowo-Administracyjnej. Jest to jednostka organizacyjna Powiatu, która 

działa na tej samej zasadzie co inne jednostki, np. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, a 

jego odpowiedzialność przed organami Powiatu jest analogiczna. 

 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 11 radnych, przeciw – 3 

radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.   

 

Uchwała Nr XLIV/399/2014 z dnia 30 stycznia 2014 roku zmieniająca uchwałę w sprawie 

utworzenia Powiatowego Centrum Obsługi Finansowo - Administracyjnej w Myśliborzu 
została przyjęta. (załącznik Nr 8 do protokołu) 

 

 

 

7.3 zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa 

Powiatowego, 

 

Sekretarz Powiatu – Barbara Krakowska-Petruk 

przekazała, że projekt uchwały w przedmiotowej sprawie jest konsekwencją podjętej przed 

chwilą uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Powiatowego Centrum Obsługi 

Finansowo - Administracyjnej w Myśliborzu. w strukturze organizacyjnej Starostwa likwiduje 



 23 

się funkcjonujący do tej pory Wydział Edukacji, Zdrowia i Spraw Społecznych, a w to miejsce 

powołana jest nowa komórka organizacyjna: Biuro ds. Organizacji Pozarządowych i Spraw 

Społecznych, w której będą realizowane zadania Wydziału EZS, które nie są zadaniami 

oświatowymi.  

Kolejno przekazała, że w podstawie prawnej przedmiotowej uchwały omyłkowo został podany 

publikator ustawy o samorządzie powiatowym. Należy przyjąć brzmienie zapisu: Dziennik 

Ustaw z 2013 roku, poz. 595 ze zmianami.    

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie ze zmianą publikatora ustawy  

o samorządzie powiatowym głosowało – 11 radnych, przeciw – 4 radnych, nikt nie wstrzymał 

się od głosu.   

 

Uchwała Nr XLIV/400/2014 z dnia 30 stycznia 2014 roku zmieniająca uchwałę w sprawie 

uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego została przyjęta. 

(załącznik Nr 9 do protokołu) 

 

  

 

7.4 w sprawie przyjęcia do realizacji Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Myśliborskim na 

lata 2014-2015, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 14 radnych, przeciw – 0 

radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

 

Uchwała Nr XLIV/401/2014 z dnia 30 stycznia 2014 roku w sprawie przyjęcia do 

realizacji Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Myśliborskim na lata 2014-2015 została przyjęta. 

(załącznik Nr 10 do protokołu) 

  

 

 

7.5 w sprawie zatwierdzenia planów pracy Stałych Komisji Rady Powiatu w Myśliborzu 

na 2014 rok, 
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Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przekazał, że projekt uchwały w przedmiotowej sprawie radni otrzymali wcześniej. Natomiast 

plany pracy opracowane przez poszczególne Komisje Stałe zostały rozdane radnym przed 

sesją. 

Kolejno zapytał, czy są pytania bądź uwagi do uchwały. 

 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie projektu uchwały. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 14 radnych, przeciw – 1 

radny, nikt nie wstrzymał się od głosu.   

 

Uchwała Nr XLIV/402/2014 z dnia 30 stycznia 2014 roku w sprawie zatwierdzenia 

planów pracy Stałych Komisji Rady Powiatu w Myśliborzu na 2014 rok została przyjęta. 

(załącznik Nr 11 do protokołu) 

 

 

 

7.6 w sprawie pozostawienia skargi bez rozpoznania, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

poinformował, że skarga była przedmiotem prac Komisji Rewizyjnej właściwej zgodnie  

z przepisami określonymi w Statucie do przedłożenia propozycji rozstrzygnięcia Radzie 

Powiatu. Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie odzwierciedla wynik ustaleń Komisji 

Rewizyjnej. 

Kolejno zapytał, czy są pytania bądź uwagi do uchwały. 

 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 11 radnych, przeciw – 1 

radny, 3 radnych wstrzymało się od głosu.   

 

Uchwała Nr XLIV/403/2014 z dnia 30 stycznia 2014 roku w sprawie pozostawienia skargi 

bez rozpoznania została przyjęta. (załącznik Nr 12 do protokołu) 

 

 

 

7.7 w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Dębnie, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

poinformował, że skarga była przedmiotem prac Komisji Rewizyjnej właściwej zgodnie  

z przepisami określonymi w Statucie do przedłożenia propozycji rozstrzygnięcia Radzie 
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Powiatu. Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie odzwierciedla wynik ustaleń Komisji 

Rewizyjnej. 

Kolejno zapytał, czy są pytania bądź uwagi do uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie projektu uchwały. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 11 radnych, przeciw – 1 

radny, 3 radnych wstrzymało się od głosu.   

 

Uchwała Nr XLIV/404/2014 z dnia 30 stycznia 2014 roku w sprawie rozpatrzenia 

ponownej skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1  

w Dębnie została przyjęta. (załącznik Nr 13 do protokołu) 

 

 

13.30 – Przewodniczący Rady ogłosił przerwę. 

 

13.45 – wznowiono obrady 

 

 

7.8 w sprawie ustalenia regulaminu głosowania odwołania radnego z funkcji 

Przewodniczącego Rady Powiatu w Myśliborzu, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

poinformował, że związku z faktem, iż grupa 6 radnych składając projekt uchwały w sprawie 

stwierdzenia odwołania radnego Cezarego Krzyżanowskiego z funkcji Przewodniczącego Rady 

Powiatu w Myśliborzu nie przedłożyła projektu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 

głosowania odwołania radnego z funkcji Przewodniczącego Rady Powiatu w Myśliborzu 

zasadnym było jego wprowadzenie do porządku sesji.  

Gdyż przed przystąpieniem do głosowania Rada Powiatu ustala regulamin głosowania 

odwołania radnego z funkcji Przewodniczącego Rady Powiatu w Myśliborzu. 

Kolejno zapytał, czy są pytania bądź uwagi do uchwały. 

 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 14 radnych, przeciw – 0, 

1 radny wstrzymał się od głosu.   

 

Uchwała Nr XLIV/405/2014 z dnia 30 stycznia 2014 roku w sprawie ustalenia regulaminu 

głosowania odwołania radnego z funkcji Przewodniczącego Rady Powiatu w Myśliborzu 

została przyjęta. (załącznik Nr 14 do protokołu) 

 

 

 

7.9 w sprawie stwierdzenia odwołania radnego Cezarego Krzyżanowskiego z funkcji 

Przewodniczącego Rady Powiatu w Myśliborzu, 
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Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zaproponował przystąpić do powołania spośród radnych 3 osobowej Komisji Skrutacyjnej do 

przeprowadzenia głosowania odwołania radnego z funkcji Przewodniczącego Rady Powiatu w 

Myśliborzu. 

 

Wicestarosta Powiatu - Alicja Prill 

zaproponowała do składu Komisji radnego Romana Rutkowskiego. 

 

Radny Powiatu - Roman Rutkowski 

wyraził zgodę na pracę w Komisji. 

 

Kolejno:  

 

Członek Zarządu - Janusz Winiarczyk 

zaproponował do składu Komisji radną Alinę Sznabowicz. 

 

Radna Powiatu - Alina Sznabowicz 

wyraziła zgodę na pracę w Komisji. 

 

Następnie: 

 

Radny Powiatu - Ryszard Wiśniak   

zaproponował do składu Komisji radnego Tadeusza Maćkałę. 

 

Radny Powiatu - Tadeusz Maćkała 

wyraził zgodę na pracę w Komisji. 

 

Kolejno: 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są uwagi do proponowanego składu Komisji Skrutacyjnej? 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący zarządził głosowanie. 

 

Za powołaniem Komisji Skrutacyjnej w składzie: radny Roman Rutkowski, radna Alina 

Sznabowicz i radny Tadeusz Maćkała głosowało 12 radnych, przeciw - 0, 3 radnych 

wstrzymało się do głosu 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

poprosił Komisję Skrutacyjną o przystąpienie do pracy i przygotowanie kart do głosowania. 

Następnie ogłosił 5 minutową przerwę. 

 

 

13.50 – Przewodniczący Rady ogłosił przerwę. 

 

13.55 - wznowiono obrady 
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Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski  

poprosił Przewodniczącą Komisji o przedstawienie zasad głosowania.  

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – Alina Sznabowicz 

przedstawiła zasady głosowania. Przekazała, że radny głosuje poprzez postawienie znaku „X” 

w kratce nad wyrazem „TAK” opowiadając się w ten sposób za odwołaniem 

Przewodniczącego Rady, lub w kratce nad wyrazem „NIE”, opowiadając się w ten sposób 

przeciwko odwołaniu Przewodniczącego Rady.  

Jeżeli radny na karcie do głosowania: 

1) postawi znak „X” jednocześnie w kratce nad wyrazem „TAK”, jak i w kratce nad wyrazem 

„NIE”; 

2) nie postawił znaku „X” w kratce ani nad wyrazem „TAK” ani nad wyrazem „NIE”; 

3) wypełnił kartę w sposób niezgodny z ust. 1 

- jego głos uważa się za nieważny. 

Karty wyjęte z urny niesporządzone przez Komisję Skrutacyjną są kartami nieważnymi. Kart 

całkowicie przedartych Komisja Skrutacyjna nie bierze pod uwagę. 

 

Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski  

poprosił o wyczytywanie z listy z imienia i nazwiska obecnych na sesji radnych,  

a wyczytanych radnych w kolejności o podchodzenie do urny i wrzucanie kart do głosowania. 

 

Radny Powiatu - Andrzej Potyra 

zapytał, jakie jest stanowisko Kancelarii prawej w zakresie udziału w głosowaniu osoby 

zainteresowanej, a więc radnego Cezarego Krzyżanowskiego. 

 

Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski  

stwierdził, że znając orzecznictwo oraz stanowisko radczyni w przedmiotowej sprawie oraz  

w celu wyznaczania standardów - radny nie powinien głosować we własnej sprawie. W 

związku z tym przekazał, że nie weźmie udziału w głosowaniu.   

 

Radna Powiatu - Danuta Patkowska 

zauważyła, że radny Andrzej Potyra pytał, jak to wygląda pod względem prawnym, a nie jak 

się zachowa i co zrobi Przewodniczący Rady.  

 

Kolejno: 

 

Komisja Skrutacyjna przeprowadziła głosowanie. 

 

Po przeprowadzonym głosowaniu Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę na 

obliczenie głosów i podanie wyników głosowania przez Komisje Skrutacyjną. 

 

Karty do głosowania stanowią załącznik Nr 15 do protokołu. 

 

 

 

14.05 - Przewodniczący Rady ogłosił przerwę. 

 

14.15 - wznowiono obrady 
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Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – Alina Sznabowicz 

odczytała protokół z wyborów Przewodniczącego Rady Powiatu w Myśliborzu. (załącznik Nr 

16 do niniejszego protokołu).  

Informując, że Rada Powiatu w głosowaniu tajnym nie odwołała radnego Cezarego 

Krzyżanowskiego z funkcji Przewodniczącego Rady Powiatu w Myśliborzu.  

 

 

Kolejno: 

 

Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski  

stwierdził, że wyniku głosowania tajnego Rada Powiatu w Myśliborzu nie odwołała radnego 

Cezarego Krzyżanowskiego z funkcji Przewodniczącego Rady Powiatu w Myśliborzu.  

Zauważył, że przed chwilą Rada nie podjęła uchwały, której inicjatorem była grupa 6 radnych: 

Józef Głuszko, Tomasz Jarema, Tadeusz Maćkała, Danuta Patkowska, Wojciech Wojtkiewicz  

i Ryszard Wiśniak. Ponieważ wnioskodawcy przygotowując projekt uchwały wraz  

z uzasadnieniem nie przygotowali projektu dot. regulaminu głosowania. Stwierdził, że nie 

będzie polemizował z uzasadnieniem do projektu uchwały, ponieważ zawiera szereg 

nieprawidłowości i rzeczy, które są niezrozumiałe przez autorów tej uchwały. Działania Rady 

Powiatu reguluje ustawa o samorządzie powiatowym oraz Statut Powiatu Myśliborskiego, 

gdzie jest określone jak Przewodniczący Rady Powiatu prowadzi obrady. Zauważył, że ze 

strony radnych opozycyjnych są ciągłe zarzuty w zakresie wprowadzania uchwał do porządku 

sesji, a to przecież Rada większością głosów decyduje o ich wprowadzaniu, czy też wycofaniu.  

Stwierdził, że stanowisko radnych opozycyjnych zawarte w projekcie uchwały jest walką 

polityczną i jest ona mało istotna dla Powiatu Myśliborskiego. 

Na sesji zostały uchwalone bardzo ważne dla tego Powiatu dokumenty, m.in. program 

postępowania naprawczego i budżet Powiatu na 2014 rok. Kwestie dotyczące etyki radnego 

obowiązują wszystkich radnych. Niektórzy radni są bardzo daleko od dokumentu jakim jest 

Kodeks Etyki Radnego. 

Następnie podziękował wszystkim radnym, którzy udzielili mu wotum zaufania i zagłosowali 

za tym, aby w dalszym ciągu pełnił funkcję Przewodniczącego Rady. Przekazał, że w dalszym 

ciągu będzie starał się dobrze wykonywać swoje zadanie i jak najlepiej reprezentować Radę 

Powiatu w Myśliborzu.   

Kolejno podziękował za współpracę wszystkim mieszkańcom Powiatu i pracownikom 

Starostwa Powiatowego w Myśliborzu. 

 

Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej – Alina Sznabowicz 

zauważyła, że w punkcie 3 Protokołu Komisji Skrutacyjnej odczytała, że minimalna liczba 

głosów do odwołania z funkcji Przewodniczącego Rady zgodnie z paragrafem 5 regulaminu 

wynosi 10 radnych, a powinno być 8 radnych, ponieważ liczy się liczba radnych obecnych na 

sesji. Dodała, że wynik głosowania nie zmienił się.  

       

 

Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia odwołania radnego Cezarego Krzyżanowskiego 

z funkcji Przewodniczącego Rady Powiatu w Myśliborzu stanowi załącznik Nr 17 do 

protokołu. 

 

 

Kolejno Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu. 
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7.10 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 15 radnych, przeciw – 0, 

nikt nie wstrzymał się od głosu.   

 

Uchwała Nr XLIV/406/2014 z dnia 30 stycznia 2014 roku w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości została przyjęta. (załącznik Nr 18 do protokołu) 

 

 

 

7.11 w sprawie delegowania radnych do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przekazał, że na posiedzeniach Stałych Komisji Rady zaproponowano do składu Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku radnych: Romana Rutkowskiego i Janusza Fabiańczyka. 

Kolejno zapytał, czy są inne propozycje? 

 

Innych propozycji nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy zaproponowani radni wyrażają zgodę na pracę w Komisji. 

 

Radny Powiatu - Roman Rutkowski 

wyraził zgodę na pracę w Komisji. 

 

Kolejno: 

 

Radny Powiatu - Janusz Fabiańczyk 

wyraził zgodę na pracę w Komisji 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 12 radnych, przeciw – 2 

radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.   

 

Uchwała Nr XLIV/407/2014 z dnia 30 stycznia 2014 roku w sprawie delegowania radnych 

do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku została przyjęta. (załącznik Nr 19 do protokołu) 

 

 

 

7.12 w sprawie zmiany składu osobowego Stałych Komisji Rady Powiatu, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do uchwały. 
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Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 11 radnych, przeciw – 4 

radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.   

 

Uchwała Nr XLIV/408/2014 z dnia 30 stycznia 2014 roku w sprawie zmiany składu 

osobowego Stałych Komisji Rady Powiatu została przyjęta. (załącznik Nr 20 do protokołu) 

 

 

14.30 - przybył radny Wojciech Wojtkiewicz 

 

Stan radnych – 16. 

 

 

Ad. 8 

Sprawozdanie Starosty Myśliborskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

za 2013 rok. (załącznik Nr 21 do protokołu) 

 

 

Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski 

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego radnym sprawozdania. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu. 

 

 

 

Ad. 9 

Sprawozdanie z realizacji w latach 2012-2013 „Powiatowego Programu Opieki nad 

Zabytkami Powiatu Myśliborskiego na lata 2012-2016”. (załącznik Nr 21 do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski 

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego radnym sprawozdania. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu. 

 

 

 

Ad. 10 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego. (załącznik Nr 22 do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski 

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego radnym sprawozdania. 

 



 31 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu. 

 

 

 

Ad. 11 

Kolejnym punktem porządku obrad były: interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

poinformował, że odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych na poprzedniej sesji 

zostały udzielone w formie pisemnej i przesłane dla zainteresowanych radnych. Odpowiedzi na 

interpelacje znajdują się do wglądu w Biurze Obsługi Rady i Zarządu oraz na stronie 

internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Myśliborzu  

w zakładce Interpelacje radnych. 

Kolejno zapytał, czy są pytania lub interpelacje? 

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

zgłosiła następujące interpelacje: 

1) Czy zakończyła się kontrola Placówki Wielofunkcyjnej w Dębnie. Kiedy będzie 

protokół i kiedy będzie opublikowany na BIP. 

2) Kiedy zaplanowany jest remont mostu w Oborzanach i drogi w Różańsku? 

3) W miesiącu październiku pytałam o pomoc nocną i weekendową i czy Szpital  

w Dębnie przystąpił do konkursu, uzyskałam odpowiedź, że „tak”, dlatego chciałabym 

się dowiedzieć na jakim jest to etapie? 

4) Ile wynosi obecnie pensum psychologów i pedagogów w placówkach oświatowych. 

5) Dlaczego dotychczas Starostwo nie wystąpiło o zwrot dotacji termomodernizacyjnej na 

obiekty i remonty, które zostały już zrealizowane. 

6) Jaka kwota jest zabezpieczona w tegorocznym budżecie na realizację zadań 

sanepidowskich w placówkach oświatowych. 

7) O ile ogółem zmniejszono etatów w szkołach w związku z powstaniem PCOFA? 

8) Jakie oszczędności powstały w wyniku realizacji usług wspólnych w szkołach. 

9) Jakie kwoty są zaplanowane w ogóle na remonty w placówkach oświatowych, 

wyłączając te obligatoryjne - sanepidowskie. 

10) Na ostatnie pytanie dot. strategii rozwoju szpitala dowiedziałam się, że jest to na etapie 

konsultacji ze związkami zawodowymi. Kiedy planowane jest obwieszczenie, kiedy 

taki dokument zostanie zatwierdzony i podany do publicznej wiadomości. 

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała  

zgłosił następujące interpelacje:  

1) Nie udzielono odpowiedzi na poprzednią interpelację dot. ilości etapów realizacji 

inwestycji dot. budynku pasywnego, ile to będzie kosztowało oraz ile zabezpieczono 

środków na ten cel. 

Przewodniczący Rady powinien zapytać radnych, czy odpowiedzi są zadowalające  

i czy wszyscy otrzymali odpowiedzi. Wielokrotnie zdarza się tak, że te odpowiedzi nie 

są zadowalające. 

Za przykład może posłużyć odpowiedź na interpelację dot. remontu sali gimnastycznej 

przy ul. Za Bramką. Jakie wynagrodzenie otrzymał kierownik budowy, czy inspektor 

nadzoru budowlanego z tego tytułu. 
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2) Jakie wykonano inwestycje w roku 2013 i ile one kosztowały. Ponieważ w pierwotnym 

planie w uchwale budżetowej było zaplanowane 3.586.133 zł. Wiadomo, że nie 

zrealizowano remontu budynku przy ul. Północnej 15 Starostwa za kwotę 1.750.000 zł 

oraz sali gimnastycznej za kwotę 441.186 zł. Na jakie zadania przeznaczono pieniądze 

z niewykonanego remontu budynku Powiatu Myśliborskiego przy ul. Północnej 15. 

Jakie prace zostały do wykonania, aby zakończyć projekt termomodernizacji obiektów 

użyteczności publicznej Powiatu Myśliborskiego? I na jaką kwotę? Jaka część projektu 

termomodernizacji została już rozliczona i ile środków finansowych uzyskano  

z dofinansowania oraz ile tych środków przekazano partnerskim gminom. 

3) Z czego wynika wzrost wynagrodzeń i pochodnych w 2013? 

4) W latach 2011-2012 dochody bieżące Powiatu były wyższe ok. 11.000.000 zł niż  

w latach 2009-2010, natomiast wydatki majątkowe w latach 2011-2012 były  

o 10.000.000 zł niższe niż w latach 2009-2010. Na co została wydana różnica 

wynosząca ok. 21.000.000 zł. 

5) Dlaczego przy tak dużej różnicy dochodów i wydatków wyemitowano 22.400.000 zł 

obligacji i zaciągnięto najdroższy kredyt długoterminowy na kwotę 5.400.000 zł. 

Dlaczego przy tak dobrej sytuacji dochodowej nie spłacano kredytów i nie wdrożono 

wówczas programu naprawczego. Samej subwencji oświatowej było więcej  

o 6.561.000 zł, udziału w podatkach centralnych było więcej o ponad 2.000.000 zł. 

Opłat lokalnych było więcej ponad 1.000.000 zł. 

6) Kiedy została wpisana Spółka „Szkuner” do KRS. Jakie osiągnęła przychody  

w dotychczasowej działalności  oraz jakie poniosła koszty? 

7) W BIP-ie brak jest oświadczenia majątkowego Pani Prezes Szpitala w Dębnie za rok 

2012. Czy Pani Prezes złożyła oświadczenie majątkowe? Natomiast jeśli złożyła to 

dlaczego nie zamieszczono go w BIP? 

8) Na ugodzie z dnia 18 lutego 2013r. zapisana jest kwota 18.289,70 zł dot. Prezesa 

Szpitala w Dębnie Magdaleny Małyski. Jakiego  okresu dotyczy ta kwota i z czego to 

wynika? Czy jest to wynagrodzenie za pracę? Czy dotyczy to jednego m-ca? 

9) Jakie były kryteria wyboru Prezesa Spółki z o. o. „Szkuner” w Myśliborzu Pana 

Zawadzkiego? Moje pytanie wynika z faktu, że nawet władze Zarządu, jak wynika  

z protokołu z posiedzenia, nie znają programu działania Spółki. 

10) Proszę o przesłanie mojej interpelacji do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Koszalinie: 

Przesłanie mi harmonogramu naprawy dróg wojewódzkich biegnących w Myśliborzu 

tj. ul. Łużyckiej, Ogrodowej i Celnej z określeniem terminu realizacji jak  

i planowanych kosztach, a nie jak ostatnia lakoniczna odpowiedź, że uzależnione jest 

to od środków finansowych. 

11) Grupa mieszkańców przy ul. Gorzowskiej zwrócili się z prośbą o interwencję, 

ponieważ z ulicy Gorzowskiej w Myśliborzu zalewane są budynki wodą opadową przy 

ul. Broniewskiego 3,4,5,7 i 14. Proszę o dokonanie wizji lokalnej i skierowanie wód 

opadowych do istniejących kratek ściekowych burzowych w ul. Gorzowskiej,  

a dotyczy to odcinka ulicy Gorzowskiej ze zjazdem na ul. Broniewskiego. 

12) Proszę podać ile przyjechało dzieci grup zorganizowanych do Domu Wczasów 

Dziecięcych  od 01.10.2013r. do 31.01.2014r. z rozbiciem na ilość dzieci na 

osobodzień. Proszę udzielić odpowiedzi na tę interpelację na piśmie. 

 

Radny Powiatu - Wojciech Wojtkiewicz 

zgłosił następujące interpelacje:  

1) Ile ton solanki zostało zakupionej, ile zużyto i dlaczego nie posypuje się zakrętów, 

łuków oraz podjazdów na wiadukty będące w ciągach dróg powiatowych na S3. 

Podjazd jest bardzo utrudniony. 
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2) Kolejna kwestia dotyczy Domu Wczasów Dziecięcych w Myśliborzu. Jak kształtuje się 

wykorzystanie w osobodniach w m-cach: październik, listopad, grudzień i styczeń. Co 

robiła w tym czasie kadra, sprzątaczki, kucharki i cały personel, ponieważ Dom świecił 

pustkami. 

3) Miało być lepiej,  „Szkuner” miał służyć społeczeństwu, tak zapewniał Starosta swego 

czasu. Jaka jest przyszłość tej Spółki? Ponieważ w okresie od stycznia do listopada 

POSiR wypracował jedynie 150.000 zł. A Prezes Arkadiusz Zawadzki informował 

Starostę, że potrzeba 600.000 zł. Czy Powiat zamierza wspierać tę Spółkę do momentu 

wybudowania wyciągu narciarskiego? 

4) Czy wynagrodzenie w kwocie 8.000 zł Prezesa Szkunera jest kwotą brutto, czy netto? 

Jak to się ma do zasady adekwatności ponoszonych nakładów na realizację celów 

statutowych. Jeżeli w Spółce na dzień dzisiejszy dwaj Panowie, jeden o uprawnieniach 

szkutnika Pan Piotr Grzeszczak i Pan Nowaczewski palą w piecu, jest pracownik na 

0,5 etatu, Pani Grażyna Łosek pracuje w Biurze, kierownik Celecki i Prezes Spółki. Ile 

pieniędzy na dzień dzisiejszy wydano na remonty? Sprzęt, który znajduje się w Spółce 

jest sprzętem wysłużonym. Jest w dobrym stanie tylko dlatego, że Ci ludzie, którzy 

dzisiaj palą dbali o ten sprzęt i dokonywali napraw. Czy faktycznie w Szkunerze jest 

tyle osób? 

5) Kto opracowywał Program Naprawczy i czy rozważano możliwość zmianę nośnika 

ciepła w Domu Wczasów Dziecięcych i w Szkunerze? Obecnie są to kotłownie na 

drzewo i węgiel. W ciągu ulicy Marcinkowskiego położona jest instalacja gazowa  

i należałoby się zastanowić, czy nie warto podłączyć ogrzewanie gazowe.  

A pracownicy niech zajmą się remontami. 

6) Rozliczenie termomodernizacja ma być do 15 lutego 2015 roku. nie udało się 

zrealizować zadań, które były w planie, a dot. to Sali gimnastycznej na ul. Gorzowskiej 

w Barlinku. Radni gminni są zaniepokojeni aneksami podpisanymi przez Powiat, które 

oddalają ostateczne rozliczenie. Obawiają się, że efekty, które uzyskują i te parametry, 

które musza spełniać po tak długim okresie nie uzyskają parametrów i będą musieli 

zwrócić pieniądze. Na jakim etapie jest rozliczenie projektu. Co należałoby jeszcze 

zrobić. Ile Gminy otrzymały zwrotów. 

7) Ile w tej kadencji, a co sesję zaciągamy obligacje i kredyty. Była emisja na kwotę 

2.400.000 zł. Ile takich kredytów było. 

8) Ciągle mówi się, że utrzymanie budynku przy Północnej jest bardzo drogie, dlatego 

odstępuje się od jego dalszego remontu. Pamiętam, że koszty ogrzewania tego 

budynku były stałe i wynosiły ok. 120.000 zł. Starostwo dzierżawi budynek od Gminy 

Myślibórz budynek przy ul. Spokojnej 22. Podobnie jest jeśli chodzi o Powiatowy 

Urząd Pracy. Ile Powiat i PUP płaci czynszu dzierżawnego za budynek przy  

ul. Spokojnej 22. 

9) Sprawa dot. pisma – anonimu, które wpłynęło do wiadomości Przewodniczącego 

Sejmiku Województwa, Przewodniczącego Rady Powiatu i Starosty a kierowane do 

Rzecznika Praw Dziecka, dot. rodzinnej pieczy zastępczej. Obiecano, że pismo trafi na 

posiedzenie Komisji, jednak tak się nie stało, a zarzuty się potwierdziły. Zajęło się tym 

Biuro ds. kontroli Starostwa. Kontrola się już zakończyła. Jakie są jej wyniki? Czy 

sprawdzono te zarzuty? Czy podjęto jakieś kroki w tym temacie? Biorąc pod uwagę 

fakt, że przeniesiono Koordynatora Pieczy Zastępczej. 

10) Kolejna kwestia dot. programu naprawczego. Kto go opracował i czy dane są 

wiarygodne i z jakich źródeł pochodzą? Radny Getman mówił swego czasu jak to źle 

było w III kadencji. Było tam takie stwierdzenie, że były podwyżki, wzrosty 

wynagrodzenia. Jeżeli z rozmów z pracownikami Starostwa wynika, bo mówi, że nie 
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było podwyżek. To ktoś jednak musiał je dostać. Czy były wypłacane, kto otrzymał - 

procentowo, kto otrzymał? Która grupa otrzymała, a która nie? 

11) Gdy porówna się lata 2009/2010 i kolejne dwa lata, to jest bardzo poglądowy materiał. 

Jak kształtowały się dochody i wydatki bieżące w III kadencji i w IV kadencji. po 

podliczeniu wynika, że w ciągu dwóch pierwszych 2 lat IV kadencji było o 11.000.000 

zł więcej dochodów bieżących niż w latach 2009/2010. Samej subwencji było  

o 6.500.000 zł więcej, a uczniów mniej. Gdzie te 6.500.000 zł subwencji zostało 

spożytkowane? Dziś szkoły nie mają odpowiednich warunków sanitarno-

higienicznych. Dlatego nie ma się co dziwić, że uczniowie uciekają z tego powiatu. Na 

co wydano 11.000.000 zł, bo nie widać tego w inwestycjach? W inwestycjach również 

jest odwrotnie. W dwóch pierwszych latach III kadencji było 19.500.000 zł, a w IV 

9.278.000 zł. Jaki sens jest pisać program, skoro jest on raczej materiałem 

propagandowym.  Czy w Starostwie powołano zespół propagandowy? 
 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu – Ferdynand Łukasik 

zgłosił następujące interpelacje:  

1) Jaki jest plan awaryjny zagospodarowania budynku przy ul. Piłsudskiego  

w Myśliborzu. jaka jest powierzchnia tego budynku, ile jest tam pomieszczeń? Czy 

tego budynku nie można wykorzystać na potrzeby Starostwa, z uwagi na to, że 

wydzierżawia się wiele pomieszczeń od Gminy. 

2) Należałoby podjąć rozmowy z PKS czy sąsiednimi przewoźnikami i ustalić 

harmonogram dojazdów dogodnych dla młodzieży, po to, aby młodzież mogła 

dojeżdżać do szkół ponadgimnazjalnych znajdujących się na terenie Powiatu 

Myśliborskiego. jest wiele miejscowości, z których bardzo trudno dojechać. Takie 

udogodnienie dla uczniów z pewnością przyczyniłoby się do tego, że do szkół 

powiatowych zaczęłoby uczęszczać więcej młodzieży.  A każdy uczeń to pieniądz. 

Powinniśmy się do tego już teraz właściwie przygotować. 

3) Kiedy w perspektywie ruszy kopalnia kruszywa i piasku w Chłopowie. Należy 

przygotować drogi powiatowe na to obciążenie. Na dzień dzisiejszy nie są one 

przygotowane. 

4) W wielu miastach nie ma obwodnic. Co z obwodnicą w Myśliborzu? jest to sprawa 

Gminy, jak również Powiatu. Mówiono, że obwodnica będzie wykonana do 2014 roku. 

jest to sprawa priorytetowa, ponieważ przejście przez ul. Boh. Warszawy grozi 

wypadkiem. Wnioskowałem wielokrotnie o wykonanie dwóch sygnalizacji świetlnych 

do momentu budowy obwodnicy. Nikt nie wie, kiedy obwodnica zostanie 

wybudowana, dlatego sygnalizacja świetlna w dużej mierze ułatwi by ruch  

w Myśliborzu. 

5) Chodnik w ciągu drogi krajowej nr 26 nie jest odśnieżany. Po opadach tworzy się 

skorupa i ludzie nie mogą swobodnie przechodzić. 

6) Generalna Dyrekcja Dróg od 1,5 roku nie przystępuje do wycinki kasztanowców, 

których konary są suche i stanowią zagrożenie szczególnie podczas dużych wiatrów. 

Na ulicy Królewieckiej jest przejście, które zasłania kasztanowiec. Społeczeństwo 

zwróciło się z apelem i od 1,5 roku trwa przepychanka. Nie można przesunąć przejścia, 

ani wyciąć kasztanowca. A o wypadek nie trudno, tym bardziej, że wracają tamtędy 

dzieci ze Szkoły Podstawowej nr 2 w Myśliborzu. 

 

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 



 35 

 

15.15 - Przewodniczący Rady ogłosił przerwę. 

 

15.40 - wznowiono obrady 

 

 

Sesję opuścili radni: 

- A. Tymosiewicz  

- R. Wiśniak 

- A. Potyra 

 

Stan radnych: 10 

 

 

 

Ad. 12 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad: odpowiedzi na interpelacje         

i zapytania radnych.  

 

Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski 

odnośnie zarzutu radnego Tadeusza Maćkały przekazał, że formuła, która została 

wprowadzona w nowym Statucie dot. składanych interpelacji i zapytań na piśmie oraz 

odpowiedzi na nie jest właściwa i usprawni te kwestie. Kolejno zauważył, że w każdą środę 

pełni dyżur w Starostwie i radny Tadeusz Maćkała nie zgłaszał, że nie otrzymał odpowiedzi na 

interpelację bądź, że odpowiedź,  którą otrzymał była niezadowalająca. Poprosił, aby radni ze 

swoimi uwagami nie czekali przez miesiąc do kolejnej sesji, tylko zgłaszali je na bieżąco. 

Dodał, że każdy radny może składać swoje wnioski i interpelacje również w okresie 

międzysesyjnym.       

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

poinformował, że odpowiedzi na interpelacje radnych w części zostaną udzielone na piśmie,  

a na pozostałe odpowiedź zostanie udzielona na sesji.  

Odnośnie pytania radnej Danuty Patkowskiej i radnego Wojciecha Wojtkiewicza w zakresie 

kontroli w Placówce Wielofunkcyjnej poinformował, że czynności kontrolne zostały 

zakończone, a protokół jeszcze nie został dostarczony. W momencie kiedy jednostka będzie  

w posiadaniu protokołu, zgodnie z obowiązującymi procedurami będzie on dostępny.  

W kwestii remontu mostu w m. Oborzany i drogi w m. Różańsko zauważył, że udzielał już 

odpowiedzi w tym temacie na jednej z poprzednich sesji. Kolejno przekazał, że te inwestycje 

będą wykonywane w ramach możliwości finansowych Powiatu i taki harmonogram realizacji 

inwestycji będzie przedstawiany.  

W zakresie pytania dot. nocnej i weekendowej opieki przekazał, że z informacji, które posiada 

wynika, że konkurs został ogłoszony przez NFZ i te jednostki, które takie usługi chcą 

świadczyć przygotowują się do tego konkursu, w tym dwie spółki szpitalne. 

Odnośnie pytania radnej Danuty Patkowskiej w kwestii wynagrodzenia psychologów  

i pedagogów zatrudnionych w placówkach oświatowych przekazał, że uchwała Rady Powiatu  

z dnia 29 lutego 2012r. określa wprost ich pensum na 26 godzin. 

W kwestii zabezpieczenia środków finansowych w budżecie na realizację zadań 

sanepidowskich w placówkach oświatowych przekazał, że wszystkie uchybienia wskazane 

podczas kontroli nie pojawiały się wciągu ostatnich dwóch, czy trzech lat. Remonty  
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w jednostkach od lat były przesuwane na inne terminy. Obecnie będą one realizowane w taki 

sposób, aby nie naruszyć ustawy o finansach publicznych oraz dyscypliny budżetowej.  

Odnośnie pytania radnej Danuty Patkowskiej w kwestii utworzenia PCOFA w Myśliborzu 

przekazał, że dwukrotnie udzielał odpowiedzi w tym zakresie. Wyjaśnił, że w związku  

z utworzeniem PCOFA utworzono 6 etatów i 1 etat Dyrektora.  

Kolejno zauważył, że radna Danuta Patkowska pytając o Strategię miała prawdopodobnie na 

myśli program restrukturyzacyjny. Przekazał, że program jest uzgodniony ze związkami 

zawodowymi i jest dostępny na stronie internetowej Spółki. 

Odnośnie pytań radnego Tadeusza Maćkały dot. koncepcji i budowy budynków pasywnych 

przekazał, że na ostatniej sesji Rady informował, że obecnie trwa proces wybierania firmy, 

która przygotuje koncepcję. Na podstawie tej koncepcji będzie można określić ile będzie 

kosztowała ta inwestycja. Trudno określić ile będzie etapów tej inwestycji, ponieważ nie są 

znane koszty całości. Zarząd Powiatu nie rozstrzygnął przetargu z uwagi na fakt, iż 

najkorzystniejsza oferta dot. opracowania koncepcji przewyższała kwotę, która była 

zabezpieczona w budżecie Powiatu na ten cel. 

W kwestii pytań dotyczących projektu termomodernizacji przekazał, że z uwagi na środki 

zaplanowane w budżecie inwestycje są realizowane w taki, a nie inny sposób, aby nie 

doprowadzić do zerwania umowy z partnerami tego projektu. Partnerzy, którymi są 

Burmistrzowie i Wójtowie poszczególnych Gmin posiadają pełną wiedzę na temat projektu 

oraz ewentualnych zagrożeń. Odnośnie pytania dlaczego ta inwestycja została rozłożona  

w czasie przekazał, że wyjaśniał te kwestie w roku 2011, 2012, 2013. Dodał, że w poprzedniej 

kadencji ówczesny Starosta i Wicestarosta podpisując umowę na termomodernizację 

zaplanowali realizację wszystkich budynków w roku 2010 i 2011 ze zwrotów z tej inwestycji  

i z zaciągniętego kredytu. Pierwsze zwroty z tej inwestycji wpłynęły w roku 2013. Przekazał, 

że nie widzi zagrożenia i nie należy się obawiać, że realizacja projektu będzie dłuższa o 5 lat  

i zakończy się w roku 2015, a nie teraz. Należy tak wykonywać tę inwestycję, aby po okresie 

objętym gwarancją wszystko funkcjonowało bez uwag.  

Następnie zauważył, że w kwestii rozliczenia projektu termomodernizacji udzielał już 

odpowiedzi na piśmie i znajdują się one na BIP lub można zapoznać się z nimi w protokole  

z sesji. Dodał, że wnioski o płatność są złożone i są w trakcie realizacji. Środki pojawiają się na 

bieżąco po weryfikacji wniosków. Gminy otrzymały wszystkie środki finansowe.  

Odnośnie pytań dotyczących wzrostu wynagrodzeń i pochodnych w 2013 roku przekazał, że 

udzielał odpowiedzi na te kwestie w punkcie dotyczącym podjęcia uchwały w sprawie 

uchwalenia programu naprawczego. Powtórzył, że wzrost wynagrodzeń wynikał faktu, iż na 

koniec III kadencji pracownicy otrzymali podwyżki ze skutkiem finansowym na lata następne. 

Wszystkie kolejne podwyżki, które miały miejsce dotyczyły wzrostu wynagrodzeń nauczycieli 

w związku z obowiązującą Kartą Nauczyciela. W roku 2010 6,99%, w 2011r. 7%, w 2012r. 

3,81%. Dlatego też nastąpił ten wzrost, o którym mówili radni. 

Odnośnie pytań radnych dotyczących dochodów i wydatków w poszczególnych latach III i IV 

kadencji oraz ich wydatkowania zauważył, że podczas dzisiejszej sesji Starosta III kadencji 

przekazał, że w trakcie trwania kadencji zostało wykonanych wiele inwestycji, że zostały 

zaciągnięte kredyty, które będą musiały być spłacone w IV kadencji. Stwierdził, że IV 

kadencja skutecznie podjęła wyzwanie, aby spłacać te zadłużenia. Dochody bieżące i ich 

wzrost stanowią dotacje unijne, które wpływały do budżetu. Dodatkowo różnica wynikała  

z 2,5% inflacji co roku. W jednym roku dochody były wyższe, ponieważ sprzedano budynek 

po byłym Domu Dziecka w Barlinku. W roku 2013 zauważyć można wzrost dochodów, bo 

wynosiły one 83.900.000 zł. w tej kwocie jest 15.000.000 zł dotacji z Ministerstwa Zdrowia na 

spłatę zobowiązań SPZOZ w Barlinku i SPZOZ w Dębnie. Natomiast jeśli chodzi o wydatki 

majątkowe przekazał, że w roku 2013 pokazana została kwota 8.000.000 zł, która obejmuje 
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zwroty z termomodernizacji dla Gmin. Środki wpływają do Powiatu jako Lidera projektu,  

a następnie są przekazywane Gminom.  

Odnosząc się do zarzutów o rzekomym braku spłacania kredytów poinformował o sytuacji jaka 

miała miejsce w czasie gdy wiedziano już, że zmienia się ustawa o finansach publicznych. Ze 

sprawozdania NDS za 2009 rok wynika, że wykazano wolnych środków w wysokości 

7.314.000 zł, wyemitowano 3.000.000 zł obligacji i odroczono wszystkie kredyty, które były 

do spłacenia w roku 2009. W takiej sytuacji można było inwestować, a jednak spłatę kredytów 

pozostawiono IV kadencji. Stwierdził, że w roku 2009 można było spłacić kredyty, bo były na 

to środki finansowe i pozwolić na rozwój Powiatu w kolejnych latach. Niewątpliwie wtedy 

obecna sytuacja Powiatu byłaby dużo lepsza. 

Odnośnie pytania radnego Tadeusza Maćkały poinformował, że Spółka Szkuner została 

wpisana do KRS dnia 8 stycznia br. Prezes Spółki ma jeszcze czas na przygotowanie 

sprawozdania. W momencie, kiedy zostanie ono przygotowane będzie mogło być przedłożone 

zainteresowanym.            

W kwestii oświadczenia majątkowego Prezesa Szpitala w Dębnie poinformował, że takie 

oświadczenie znajduje się w Biuletynie Informacji Publicznej. 

Odnośnie pytań i wniosków radnych w zakresie remontów dróg i realizacji inwestycji 

drogowych przekazał, że Starostwo trzykrotnie występowało z takim zapytaniem i Zarząd Dróg 

Wojewódzkich poinformował, że inwestycja dot. remontu drogi przy ul. Łużyckiej będzie 

realizowana gdy będą środki finansowe na ten cel. Zauważył, że zarówno radni, jak i Starostwo 

jest w ciągłym kontakcie jeżeli chodzi o sprawę drogi wojewódzkiej. Stwierdził, że jeśli są 

jakieś sytuacje na drogach, które wymagają natychmiastowej interwencji ze strony zarządców 

danych dróg, to należy dzwonić bezpośrednio do ich zarządców. Dodał, że niezbędnie telefony 

znajdują się na stronie internetowej.  

W kwestii sygnalizacji świetlnej zauważył, że radny otrzymał odpowiedź z Dyrekcji Dróg  

w przedmiotowym zakresie. 

Natomiast w kwestii obwodnicy dla Myśliborza przekazał, że wszystkim zależy na jej 

wybudowaniu, dlatego jeśli tylko ma możliwość zabiega o nią.  

Kolejno w kwestii wniosku o interwencję dot. ul. Gorzowskiej poprosił, aby taki wniosek 

przedłożyli do Wydziału Dróg Starostwa, aby można było podjąć odpowiednie działania.  

Odnośnie pytania radnego Wojciecha Wojtkiewicza w zakresie przyszłości Spółki Szkuner 

przekazał, że na swym posiedzeniu Zarząd Powiatu dyskutował na temat rozwoju Spółki. 

Sytuacja jest trudna, ale powinny być podejmowane takie działania, aby wypracować dochód, 

który pozwoli na dalsze funkcjonowanie jednostki. Dodał, że Zarząd nie planuje wsparcia 

finansowego w roku bieżącym na działalność Szkunera. Zauważył, że nie jest to już jednostka 

budżetowa, dlatego jej zadaniem jest wypracowywać jak największe dochody poprzez 

wykorzystanie swojej bazy. Dodał, że drugim produktem turystycznym Powiatu 

Myśliborskiego, po Parku Linowym w Barlinku może być wyciąg narciarski w Myśliborzu. 

byłaby to dobra szansa na rozwój Spółki, Myśliborza i całego Powiatu Myśliborskiego.  

Kolejno poinformował, że program naprawczy został opracowany w Starostwie przez Wydział 

Finansowy i Panią Skarbnik. Natomiast dane zawarte w tym dokumencie są rzetelne  

i pochodzą ze sprawozdań, którymi dysponuje urząd.  

Następnie przekazał, że Zarząd nie rozważał możliwości zmiany formy grzewczej w Domu 

wczasów Dziecięcych i w Szkunerze. 

Odnośnie pytania radnego Ferdynanda Łukasika dot. przeznaczenia budynku przy  

ul. Piłsudskiego w Myśliborzu przekazał, że siedziba Starostwa nie może zostać tam 

przeniesiona, ponieważ ten budynek wymagałby dużych nakładów finansowych, aby 

doprowadzić go do stanu użyteczności. W momencie kiedy Starostwo musiało wyprowadzić 

się z budynku przy ul. Marcinkowskiego, nie było zbyt wiele możliwości jeśli chodzi  

o wybranie lokalizacji. Za kilkadziesiąt tysięcy można było przenieść siedzibę do Dębna, była 
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również propozycja od Burmistrza Barlinka. Nie było zaś na początku żadnych możliwości 

jeśli chodzi o lokalizację w Myśliborzu. Dopiero później pojawiła się możliwość przeniesienia 

siedziby do budynku przy ul. Spokojnej 22 w Myśliborzu. Dodał, że Burmistrz Myśliborza 

zaliczył poniesione remonty w poczet czynszu.  

Kolejno przekazał, że w Starostwie Powiatowym w Myśliborzu nie powołano zespołu 

propagandowego.  

W kwestii pytania radnego Ferdynanda Łukasika nt. zorganizowania dowozu do szkół 

przekazał, że trwają prace nad taką koncepcją. W momencie kiedy będą znane wyliczenia  

i inne analizy odbędzie się dyskusja na ten temat.  

Odnośnie wniosku dot. przygotowania dróg powiatowych w związku z rozpoczęciem 

działalności kopalni kruszywa przekazał, że nie podpisze żadnego dokumentu, który 

zezwoliłby na przejazd ładunków o dużym tonażu drogami powiatowymi. Dopóki nie będzie 

rozsądnego porozumienia w zakresie kosztów naprawy istniejącej nawierzchni lub 

wybudowania nowej nawierzchni nie będą przejeżdżały przez tą miejscowość pojazdy  

z dużymi ładunkami. Obecnie pozostało czekać, czy inwestor zdecyduje się, aby wesprzeć 

inwestycję dot. remontu drogi w m. Chłopowo.               

     

Naczelnik Wydziału Dróg - Adam Trzciński  

poinformował, że w celu zimowego utrzymania dróg zakupiono 850 ton mieszanki piasku  

z solą, która składowana jest  na terenie obwodu drogowego Cychry. Mieszanka jest stopniowo 

przerzucana na Myślibórz i Barlinek. Obecnie wykorzystano ok. 120 ton solanki. Kolejno 

przekazał, że wiadukty przy drodze ekspresowej S3 są utrzymywane przez Generalną Dyrekcję 

Dróg Krajowych i Autostrad. Szczególnie duże utrudnienia na drogach były od 20 stycznia br. 

po opadach marznącego deszczu i śniegu. Wydział Dróg na bieżąco monitoruje stan dróg. 

Utrzymanie wiaduktów od strony Szczecina do węzła Myślibórz należy do Generalnej 

Dyrekcji Oddział w Szczecinie, a od węzła Myślibórz w stronę Gorzowa do Dyrekcji Oddział 

w Zielonej Górze. 

Odnośnie pytania dot. remontu mostu w m. Oborzany poinformował, że taki remont miał 

miejsce w listopadzie 2013 roku. Zostały wzmocnione i wyrównane dojazdy do mostu. 

 

 

Ad. 13 

Przystąpiono do rozpatrzenia sprawozdania Starosty z pracy Zarządu. (załącznik Nr 23 do 

protokołu) 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego radnym sprawozdania z pracy Zarządu 

Powiatu. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono.  

 

W związku z tym Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu. 

 

 

Ad. 14 

Wolne wnioski i informacje. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przedstawił wykaz pism, które wpłynęły do Rady w okresie od 01.11.2013r. do 17.12.2013r. 

zgodnie z załącznikiem Nr 24 do protokołu. 
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Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

zwrócił uwagę, ze prowadzenie obrad ma na celu zapewnienie jasnego przekazu. Nie może to 

być monolog tylko z jednej strony. W związku z tym poprosił, aby odpowiedzi na interpelacje 

były udzielane na piśmie. Dochodzi do sytuacji, że Starosta sam sobie zadaje pytania i na nie 

odpowiada. Zauważył, że Starosta odpowiadał na pytanie: dlaczego nie aplikuje się o środki 

zewnętrzne, a przecież w rzeczywistości takiego pytania nie było. Pytanie było następujące: ile 

tych środków było, a nie dlaczego. Kolejno stwierdził, że Starosta obraził radnego Tadeusza 

Maćkałę, twierdząc, że radny nie ma racji zarzucając, że nie ma odpowiedzi na wcześniejsze 

interpelacje. Radny Tadeusz Maćkała ma rację, bo wystarczy to przeanalizować na 

przykładzie dzisiejszej sesji. Zauważył, że na poprzedniej sesji pytał o rzetelność cyfr 

zawartych w materiale dotyczącym restrukturyzacji zadłużenia i nie uzyskał odpowiedzi. 

Kolejno stwierdził, że gdyby padły konkretne odpowiedzi na pytania dot. sali gimnastycznej, 

nie byłoby tyle pytań. Kancelaria miała się zając tym tematem. Kolejny przykład, to pytanie 

radnej Danuty Patkowskiej dot. braku oświadczenia Pani Magdaleny Małyski za 2012 rok,  

a Starosta odpowiedział, że jest, a tak wcale nie jest, bo nie ma go w zakładce 2012 roku. Pani 

Prezes mogła złożyć oświadczenie majątkowe, ale mogło nie zostać ono udostępnione.  

W kwestii kredytów stwierdził, że jeden z gorszych kredytów był zaciągnięty w III kadencji, 

ale i w II kadencji, w roku 2006. Na stronie 8 są wypisane tylko kredyty, ale nie zapisu kiedy 

zostały one zaciągnięte.  

Kolejno przekazał, że warto odwiedzić Powiat w Przysuszy, który jest bardzo dobrze 

zarządzany, gdzie jest Aqua Park, sale widowiskowe i inne obiekty.   

Stwierdził, że niektóre dokumenty powinny być udostępniane na BIP, aby ułatwić radnych 

dostęp do nich. Przekazał, że miał problemy z uzyskaniem planu wykonania audytu. Jeśli 

została dokonana samoocena metodą CAF, to wyniki tej kontroli powinny być na stronie 

internetowej, podobnie jeśli chodzi o ryzyka, czy kontrolę zarządczą. Zdiagnozowano  

28 obszarów ryzyka i dobrze byłoby je przedstawić.        

 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przypomniał, że obecnie Rada obraduje w punkcie Wolne wnioski i informacje. Poprosił, aby 

radni zabierali głos zgodnie z porządkiem obrad.  

Kolejno stwierdził, że jeśli radny nie otrzymał informacji publicznej, o którą wnioskował, to 

przysługuje mu konkretny tryb odwoławczy.  

 

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

odniósł się do wypowiedzi radnego Wojciecha Wojtkiewicza. Stwierdził, że gdyby decyzje 

podejmowane we wcześniejszych latach były bardziej przemyślane, to również w Powiecie 

Myśliborskim mógłby być Aqua Park, czy inny obiekt. Zauważył, że najpierw należy 

wyprowadzić Powiat z zadłużenia, a dopiero później myśleć o jego rozwoju. Rolą tej kadencji 

jest doprowadzić do stabilizacji tego Powiatu. Dodał, że nic się nie zmieniło w formie 

zarządzania Urzędem. Dokumenty są przygotowywane i podpisywane przez pracowników, 

przesyłane do Urzędu Wojewódzkiego, czy RIO. A jeśli są jakieś nieprawidłowości, to są one 

poprawiane na bieżąco.  

Kolejno stwierdził, że nie wyraził się źle do radnego Tadeusza Maćkały, a jedynie 

odpowiedział na zadane pytanie. Jeśli chodzi o odpowiedź na pytania dotyczące sali 

gimnastycznej powtórzył, że odpowiedzi zostaną udzielone na piśmie.      
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Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

w kwestii wniosku radnego Wojciecha Wojtkiewicz, aby interpelacje były udzielane na piśmie 

przypomniał, że zgodnie z § 20 Statutu odpowiedź na interpelację jest udzielana ustnie na sesji 

lub pisemnie w ciągu 14 dni od daty jej złożenia.     

 

Wiceprzewodniczący Rady - Ferdynand Łukasik 

przekazał, że w kraju jest coraz więcej firm, które robią prezentacje i werbują społeczeństwo, 

szczególnie starszych ludzi. Angażowani są artyści do tych prezentacji i namawiają do kupna 

sprzętów na bardzo wysokie sumy. Rzecznik Praw Konsumentów powinien zwrócić się do 

społeczeństwa, aby unikali tego typu sytuacji i aby nie dali się namówić na kupno 

reklamowanych towarów. Zaapelował do społeczeństwa, aby uważali na tego typu firmy.   

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przekazał, że różnego typu akcje ostrzegawcze kierowane do społeczeństwa przeprowadza 

Policja. 

 

 

 

Ad. 15 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XLIV sesję Rady Powiatu  

w Myśliborzu.  

 

 

 

Protokołowała: 

 

Dagmara Gembiak 

 

Przewodniczący Rady Powiatu 

 

                Cezary Krzyżanowski 


